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OPENBARE ZITTING 15 DECEMBER 2014 
 
Grondgebonden materies 
 
Beleidsdomeinen economie, landbouw en platteland, Europese en internationale 
samenwerking, ruimte en mobiliteit, leefmilieu. 
 
Algemeen 
 
Tussenkomst Jeroen Lemaitre  
Behoud grondgebonden bevoegdheden; kans zich te herdenken/herprofileren op alle of een beperkt 
aantal grondgebonden bevoegdheden, nood aan nieuw kerntakendebat, visie? 
 
Antwoord eerste gedeputeerde Alexander Vercamer  
De provincie zal haar missie zoals vastgelegd in art 2 van het provinciedecreet en zoals die in de 
toekomst zal worden vastgelegd –hopelijk in overleg met de provincies - zo goed mogelijk uitvoeren 
binnen de budgettaire marges die haar ter beschikking worden gesteld. 
Ik wil er wel op wijzen dat in de centrale werkgroep van de commissie "decentralisatie "o.l.v. minister 
Homans (decentralisatie naar gemeenten) en in de werkgroep "organieke regelgeving" er geen 
vertegenwoordigers van de VVP worden verwacht, maar enkel van de VVSG en het ABB. 
Wij zijn bereid het debat aan te gaan ,maar dan moet men ons daar bij betrekken. 
 

1. ECONOMIE, POM, MIDDENSTAND, EROV 
 
Tussenkomst Jeroen Lemaitre  
Schrapping van 6 subsidies in het domein economie (– landbouw), waarom deze? 
 
Antwoord gedeputeerde Alexander Vercamer  
Het is niet duidelijk waar het raadslid 6 subsidies geschrapt ziet. In het beleidsdomein 
economie en landbouw  zijn er 4  budgetten die voor 2015 op 0 staan. Twee daarvan stonden 
in 2014 ook al op 0 en zijn dus geen schrapping. Dus komen we aan 2 . Eén bij economie nl. 
het wegvallen van de innovatiepremie en één  bij landbouw nl. de subsidie aan VILT. Evenwel 
worden ook de éénmalige subsidies aan de POM die via wijziging in 2014 werden 
ingeschreven voor de International school en Terra Nova Solar vermeld omdat die in 2015 niet 
terugkeren. (Maar die kan je in de budgetdocumentatie niet terugvinden). Waar het raadslid 
die 6 vandaan haalt is dus een raadsel, tenzij hij vermindering zou bedoelen. 
 
 
Tussenkomst Dominique Buysse 
Het belang van de lokale sociale economie 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
U weet dat ik vanuit mijn vorig mandaat als OCMW-voorzitter zeer gevoelig ben ten aanzien 
van de activering van kansengroepen. 
 
In 2014 werd vanuit verschillende sporen ondersteuning gegeven aan de sociale economie in 
Oost-Vlaanderen: 
-  Via de provinciale subsidie aan De Punt wordt een concrete bijdrage geleverd aan het 
maatschappelijk verantwoord ondernemen en de sociale economie in Oost-Vlaanderen. 
Zo werd het afgelopen jaar ondersteuning geboden aan nieuwe sociale economiebedrijven en 
de begeleiding van MVO-bedrijven bij de tewerkstelling van kansengroepen. Verder werd er 
kwalitatieve ondersteuning geboden aan bestaande sociale economiebedrijven en werd de 
samenwerking tussen reguliere en sociale economie gestimuleerd. 
Enkele cijfers werkingsjaar 2013: 
        - Voor vier bedrijven werd de erkenning tot invoegbedrijf aangevraagd of verkregen 
 (bedrijven uit Oudenaarde, Lovendegem, Deinze en Drongen). In totaal gaat het om 
 34 VTE 
        - Een hele reeks erkende invoegbedrijven werd verder begeleid. We spreken hier over 
 22 bedrijven verspreid over de hele provincie (onder meer Buggenhout, Kruibeke, 
 Lede, Beveren) 
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        - Daarnaast werden ook 12 bedrijfsbezoeken afgelegd om de sociale economie binnen 
 de reguliere bedrijven te promoten 
-  De Punt zetelt eveneens in het door Vlaanderen opgericht collectief ondersteuningsorgaan 
In-C dat collectieve dienstverlening voor de sociale economieondernemingen formuleert en 
organiseert. 
 
In 2015 zal de ondersteuning ten aanzien van de Punt verdergezet worden en is het voor 
eigen provinciale acties een overgangsjaar door de hervormingen die op Vlaams niveau reeds 
eerder zijn ingezet. Het maatwerkdecreet en het decreet lokale diensteneconomie zijn 
weliswaar goedgekeurd door de Vlaamse Regering, de uitvoeringsbesluiten laten nog steeds 
op zich wachten. De tijdelijke vermindering van budgettaire mogelijkheden voor de sociale 
economie is een rechtstreeks gevolg van het juridisch vacuüm waarin de sector zich 
momenteel bevindt door het uitblijven van de uitvoeringsbesluiten op Vlaams niveau en de 
onduidelijkheid die het Vlaams Regeerakkoord heeft gecreëerd binnen de sector. Eén zaak 
staat vast: de rol van de provincies is daarin uitgehold! 
 
Provinciale acties moeten een duidelijke meerwaarde bieden ten aanzien van reeds 
bestaande initiatieven en organisaties. Eens meer duidelijkheid komt over de 
uitvoeringsbesluiten, zal een nieuwe aanpak over en ondersteuning voor de sociale economie 
in Oost-Vlaanderen worden voorgesteld. 
 
Vanuit het bestuur werd op 13 mei 2014 in nauwe samenwerking met het Departement Werk 
en Sociale economie een studiedag georganiseerd waarin het nieuwe regelgevend kader 
werd voorgesteld. In 2015 wordt reeds een studiedag gepland over Europese 
subsidiemogelijkheden voor de sociale economiesector. 
 
Vanaf 2016 is –naast een subsidiebudget dat zal toegekend worden aan De Punt- opnieuw 
budget voorzien dat zal ingezet worden voor ondersteuning van de sociale economie, 
maatschappelijk ondernemen en de brug tussen reguliere en sociale economie in Oost-
Vlaanderen met eigen provinciale acties en initiatieven. 
 
 
Tussenkomst voorbehouden door Laurenz Peleman, gehouden door Freija Dhondt 
De POM: promoten en aanwenden van in Oost-Vlaanderen aanwezige kennis, conclusies 
projecten 2014, klemtonen 2015? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Ondersteuning  en uitbouw van de vzw Gent BC 
De vzw Gent BC is mede door de POM in 2008 opgericht en is een online en real life netwerk 
dat technologisch ondernemerschap en technologische innovatie in de Gentse kennisregio wil 
stimuleren. Het kennisplatform wil, in samenwerking met bestaande initiatieven, die 
voorsprong verder uitbouwen door de inspanningen van de actoren in de Gentse 
kenniseconomie te bundelen en te versterken, het technologische ondernemerschap te 
stimuleren en de Gentse kennisregio te promoten in Vlaanderen en in het buitenland. In 2014 
werd een nieuw business plan ontwikkeld, dat de rol en de taken van Gent BC voor de 
komende jaren vastlegt. 
 
Ondersteuning en bestuur van  de vzw Gent BioEconomy Valley 
Ghent Bio-Economy Valley is gegroeid uit de samenwerking tussen de Universiteit Gent, de 
Stad Gent, de Haven van Gent, de POM en tal van industriële bedrijven die nauwe banden 
hebben met Gent en actief zijn in productie, distributie, opslag en gebruik van bio-energie en 
biogebaseerde producten. Het is een non-profitorganisatie die de ontwikkeling van duurzame 
bio-energieactiviteiten en de daaruit resulterende economische groei in de regio van Gent, 
België ondersteunt. 
 
Ghent Bio-Economy Valley is een toonaangevend Europees initiatief voor de ontwikkeling van 
een biogebaseerde economie van de toekomst. Het promoot de ontwikkeling van de 
biogebaseerde economie door middel van nauwe samenwerkingsprogramma’s, gezamenlijke 
initiatieven en de creatie van een synergie tussen de partners die actief zijn in O&O, 
structurele maatregelen en beleid, logistiek en communicatie naar het brede publiek. De vzw 



  DEBATTEN 

Provincieraad van 15 december 2014  3 

is actief betrokken in meerdere Vlaamse en Europese projecten en vormt samen  met 
FlandersBio en essenscia het CINBIOS netwerk. GEBV heeft samen met Biopark Terneuzen 
het project Bio Base Europe geïnitieerd.  Het project omvat het ontwerp, de bouw en het 
beheer van een pilootinstallatie voor biogebaseerde producten en processen, en de bouw en 
onderhoud van een training center. Bio Base Europe is een one-stop-shop voor alle bedrijven 
die een biogebaseerd product willen ontwikkelen van bij de basis tot aan het volwaardige 
product. 
 
Ondersteuning van Laagdrempelig Expertise- en Dienstverleningcentra 
DE Laagdrempelig Expertise- en Dienstverleningcentra is een netwerk dat de aanwezige 
kennis en expertise binnen de hogescholen op een vlottere manier tot bij de bedrijven en 
organisaties wil brengen. Het beheer en de coordinatie van het LED-netwerk in Oost-
Vlaanderen ligt bij het Innovatiecentrum Oost-Vlaanderen. De POM neemt deel aan de 
provinciale stuurgroep. 
 
Deelname acquisitieplatform Oost-Vlaanderen: 
 
Acquisitieplatformen: om meer en betere investeerders naar Vlaanderen aan te trekken 
met een verhoging van het investeringsbedrag tot gevolg 
De provinciale acquisitieplatformen in samenwerking met het Agentschap Ondernemen (AO) 
en Flanders Investment and Trade (FIT) zijn een recent initiatief. De vorige Vlaamse Regering 
streefde naar een verhoging van het aantal buitenlandse directe investeringen in het Vlaamse 
Gewest en van het ermee gepaard gaande investeringsbedrag. De provincies schakelden zich 
in deze doelstelling in en ondertekenden met AO en FIT een intentieverklaring. De provinciale 
acquisitieplatformen hebben als belangrijkste doel de uitwisseling van informatie tussen 
relevante actoren zodat verschillende regio’s in Vlaanderen acquisitiegerichte acties kunnen 
ondernemen. Deze provinciale acquisitieplatformen die over verschillende sectoren heen 
werken zijn sinds 2014 in alle provincies operationeel. 
In Oost-Vlaanderen is het platform actief sinds 2013 onder coördinatie van de dienst 
Economie, Europa en Internationale samenwerking. Naast FIT en AO zijn ook de Provinciale 
Ontwikkelingsmaatschappij, de Stad Gent en het Havenbedrijf Gent aangesloten. Deze 
partners bundelen hun expertise en inspanningen op het vlak van prospectie en het 
aantrekken en begeleiden van kandidaat-investeerders. 
 
De ontwikkeling en uitgave van een bidboek voor buitenlandse ondernemers in de 
biogebaseerde economie 
De POM Oost-Vlaanderen heeft een bidboek voor buitenlandse investeerders ontwikkeld, dat 
opgesteld is in het Engels en het Frans. De  gegevens en de feiten worden tweejaarlijks 
geupdate. In 2014 is een vernieuwde Engelstalige versie  opgemaakt. 
 
Brochure  over de O&O bedrijven in Oost-Vlaanderen 
Om een beter beeld te verschaffen van de belangrijkste innovatieve Oost-Vlaamse 
bedrijvenlaat de POM Oost-Vlaanderen tweejaarlijks een economische en geografische 
analyse uitvoeren van de O&O-bedrijven in Oost-Vlaanderen. De resultaten van deze 
analyses worden weergegeven in een brochure. 
 
De ontwikkeling van de provinciale antenne Oost-Vlaanderen speerpunt bioeconomie in 
het kader van de samenwerking met vzw I-Cleantech Vlaanderen 
Mee op initiatief van de Vlaamse Regering werd de vzw i-Cleantech Vlaanderen op 
14/10/2011 formeel opgericht. De vzw I-Cleantech Vlaanderen moet ondersteuning bieden 
aan de cleantechsector in Vlaanderen, op het vlak van netwerking, onderzoek en transitie van 
bedrijven naar duurzame technologie. 
Omdat één van de kerntaken van I-Cleantech Vlaanderen vzw erin bestaat om een 
katalysator te zijn voor de cleantechsector in Vlaanderen wil ze dit via een actieve 
samenwerking met de provinciale overheden versterken door de oprichting van provinciale 
Cleantech antennes, die rond speciefieke speerpunten zullen werken  Hiertoe worden formele 
samenwerkingsovereenkomsten tussen de provincie en I-Cleantech Vlaanderen vzw 
aangegaan. 
De provincie Oost-Vlaanderen heeft als speerpunten: bioeconomie en nieuwe materialen 
gekozen en heeft de POM Oost-Vlaanderen aangeduid als de provinciale antenne voor het 
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speerpunt bioeconomie. 
De provinciale antenne heeft als taak om te: 
1.  fungeren als aanspreekpunt voor de vzw I-Cleantech 
2.  fungeren als aanspreekpunt op het vlak van de bioeconomie voor bedrijven in Vlaanderen 
en deze in contact brengen met de gevraagde expertise en competentie 
3.  het in kaart brengen van de kansen en van de noden van bedrijven op het vlak van 
valorisatie 
4.  een overzicht te maken en te houden van de bedrijven en/of actoren actief op het vlak van 
bioeconomie in Vlaanderen 
5.  participeren in Interregprojecten 
6.  samenwerken met de Ugent in het buitenland bvb in China en Vietnam 
 
 
Tussenkomst Johan Van Duyse 
POM, EROV en directie Economie onder één dienst brengen? 
 
 
Tussenkomst Dirk Otte 
Het belang van de havens (Gentse haven en Waaslandhaven) in de uitbouw van de provincie 
tot een logistieke topregio, ligging en transportinfrastructuur als hefboom 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Het uitbouwen van Oost-Vlaanderen als een logistieke topregio is één van de speerpunten 
van ons economisch beleid. De keuze voor dit speerpunt heeft alles te maken met de ligging 
van Oost-Vlaanderen , de transportinfrastructuur en vooral de aanwezigheid op Oost-Vlaams 
grondgebied van twee zeehavens. 
 
Het belang van deze havens kan niet genoeg beklemtoond worden.De Gentse haven en de 
Waaslandhaven zijn in de eerste plaats belangrijke tewerkstellingsclusters in Oost-
Vlaanderen, met respectievelijk 65.000 en 15.000 werknemers. 
 
Voor de Gentse haven zijn de tewerkstellingscijfers ook naar bedrijfstak beschikbaar. Daaruit 
blijkt dat de maritieme cluster 6.700 werknemers telt. Transport en andere logistieke diensten 
tellen daarnaast samen 1.900 werknemers. Gent is typisch een industriële haven. Maar: veel 
van de grootste bedrijven in de haven (Arcelormittal, Volvo Cars, Volvo Group) die worden 
geclassificeerd onder de industrie hebben eveneens een belangrijke logistieke component die 
niet uit hun werkgelegenheidscijfers af te leiden is. Van de top-10 van werkgevers in de 
Gentse haven komen er 2 uit de logistieke sector: DSV Solutions (Automotive) en Honda 
Motor Europe Logistics, met respectievelijk 600 en 520 werknemers. 
 
De toegevoegde waarde gerealiseerd  in de haven van Gent bedroeg vorig jaar 6,3 miljard 
EUR of bijna een kwart van de totale Oost-Vlaamse toegevoegde waarde. 
 
Het logistieke belang blijkt verder ook uit de scheepvaartbewegingen: 3.000 zeeschepen, 
15.000 binnenvaartschepen, voor een totale scheepvaarttrafiek van 48 miljoen ton (waarvan 
26 miljoen ton maritiem verkeer). 
 
Andere logistieke troef : ook voor andere vervoersmodi is de haven makkelijk toegankelijk. In 
totaal telt de haven 250 km sporen. De R4 ringweg rond het havengebied vormt de verbinding 
met de kruising van de drie belangrijkste Europese snelwegen E40, E17 en E34. 
De haven ontwikkelt momenteel Rieme-Noord, een site van 100 ha vooral bestemd voor 
distributie en logistieke diensten. 
 
In de Waaslandhaven bedraagt de maritieme trafiek 37 miljoen ton. 65% daarvan zijn 
containers, par excellence een cruciaal element van de logistiek. 
De Waaslandhaven beschikt daarnaast onder meer over een ‘Logistiek Park Waasland’ met 
een totale oppervlakte van 170 ha. Verwachtingen zijn dat tegen 2030 meer dan 50% van de 
trafiek van de haven van Antwerpen zal verlopen via de Waaslandhaven. Kort samengevat: 
momenteel is de Linkerscheldeoever nog de enige plaats waar ruimte is voor de uitbreiding 
van de Antwerpse haven. De komst van containerrederij MSC naar het Deurganckdok zal de 
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trafiek in de Waaslandhaven wellicht verhogen tot 50 miljoen ton. 
 
In het kader van haar acties rond het speerpunt logistiek onderhoudt de POM nauwe 
contacten met zowel publieke actoren in beide zeehavens als met bedrijven om de logistieke 
potenties via concrete projecten te versterken. 
 
Deze acties kaderen trouwens in de in het bestuursakkoord genomen optie om de 
havenontwikkeling te ondersteunen en te participeren in de havens als dat bijdraagt tot deze 
doelstelling. 
 
 
 

2. BUITENLANDSE BETREKKINGEN, EUROPESE PROJECTEN 
 
Tussenkomst Elisabet Dooms 
Organiseren van buitenlandse werkbezoeken en provinciale missies, meerwaarde en 
opbrengst? 
 
Tussenkomst Johan Van Duyse 
Laat de provincie buitenlandse handel niet beter vallen? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick op de 2 bovenstaande tussenkomsten 
1.  De internationale samenwerking heeft een economische eindfinaliteit. Bedoeling was en is 
om economische opportuniteiten te vinden voor onze bedrijven en (kennis) instellingen te 
ondersteunen in hun ambitie internationale contacten uit te bouwen. Daarnaast is de promotie 
van onze eigen provincie als investeringsregio in het buitenland voor naar internationale 
expansie zoekende bedrijven een belangrijk aandachtspunt. 
De samenwerking gaat uit van uit een duidelijke niche-strategie met focus op enkele duidelijk 
geselecteerde speersectoren waaronder bijvoorbeeld automotive, logistiek, milieu en 
biotechnologie, landbouw, veeteelt en aquacultuur, havensamenwerking, kennisuitwisseling 
en wetenschappelijk onderzoek. Ambitie is vanuit een sterk netwerk van bedrijven, instellingen 
en instituties als provinciebestuur een trekkende en coördinerende rol te spelen voor de 
uitbouw van samenwerking met een reeks nauwkeurig geselecteerde landen. De keuze om 
samen te werken met bijvoorbeeld China en Vietnam had te maken met thematische 
aanknopingspunten (de hogergenoemde sectoren) en een combinatie van vraag en aanbod. 
Op vandaag beschikken we daar nog steeds over contacten en een netwerk dat verschil kan 
maken. 
 
2.  De samenwerking in het Oost-Vlaams beleid ten aanzien van het buitenland is subsidiair 
en complementair aan de federale en Vlaamse buitenlandse relaties. Zij concentreert zich 
bijvoorbeeld in het geval van de samenwerking met China op de samenwerking van provincie 
tot provincie en doet met andere woorden aan een geografische nichepolitiek. Het 
provinciebestuur werkt essentieel in partnerschap en dus in permanent overleg met de 
diplomatieke vertegenwoordigingen en Vlaamse instanties (FIT) en ook in acties wordt 
synergie nagestreefd. Door de geleverde inspanningen en de behaalde resultaten heeft het 
provinciebestuur een vaste positie verworven in de relaties met China en Vietnam. 
Het provinciebestuur wordt dan ook meestal nauw betrokken bij de voorbereiding van grote 
missies van de federale of Vlaamse overheid. Hiernaast worden de initiatieven ter zake sterk 
geapprecieerd door het (Oost-)Vlaamse bedrijfsleven, (Oost-)-Vlaamse kennisinstellingen en 
buitenlandse ambassades. Flankerende subsidies zorgen voor projectmatige opvolging. 
 
3.   Politieke beleidsverantwoordelijken openen nog deuren en de provincie stelt zich daartoe 
beschikbaar. 
 
4.  Provinciale missies laten door hun schaalniveau een grote interactie tussen de deelnemers 
toe, bieden kans op maatwerk en zijn flexibel te managen. Zij laten ook toe om snel in te 
spelen op een probleem of een opportuniteit. Voor een uitvoeriger en duiding hieromtrent 
verwijs ik naar de verslagen over de buitenlandse missies die systematisch aan de 
commissieverslagen worden toegevoegd. 
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5.  Vertaling in resultaten is aantoonbaar door afgesloten overeenkomsten (niet enkel MOU), 
door uitvoering van projecten, realisatie van joint ventures, realiseren van investeringen. 
 
6.  Provincie organiseert missies vanuit een aanbodfilosofie maar speelt ook in op vragen om 
faciliterend deel te nemen aan missies waar andere Oost-Vlaamse actoren trekker of 
belanghebbend in zijn (havens, kennisinstellingen, sectororganisaties,…). 
De deelname aan een missie naar Sint-Petersburg samen met delegaties van de Haven van 
Gent en de UGent in 2013 is daar een concreet voorbeeld van. 
 
De kostprijs van de missies hangen vanzelfsprekend af van de inhoudelijke inhoud en het 
programma dat ter plaatse wordt uitgewerkt. Het spreekt voor zich dat bijvoorbeeld een Oost-
Vlaamse economisch- wetenschappelijke missie aan diverse steden met een hele reeks 
deelnemende bedrijven en instellingen waarbij het Provinciebestuur de initiatiefnemer en 
trekker is een andere prijskaartje (ook het land van bestemming is hierin een belangrijke 
factor) zal hebben dan een deelname aan een missie georganiseerd door een andere actor. 
 
Concrete voorbeeld: samenwerking in Lam Dong (Vietnam) 
De samenwerking in Lam Dong rond land en tuinbouw werd opgezet vanuit het triple helix 
model waarbij naast het provinciebestuur Oost-Vlaanderen als trekkende partner private 
(Oost-) Vlaamse ondernemingen en kennisinstellingen zijn betrokken. 
De samenwerking gaat uit van een duidelijk win – win principe voor zowel de participerende 
Oost-Vlaamse als Vietnamese actoren. Bedoeling is om aan Vietnamese telers in Lam Dong 
via praktijkgerichte proefopstellingen te demonstreren hoe een eerste aanzet tot oplossing kan 
worden geboden aan problemen die momenteel bestaan rond bovenvermelde aspecten in de 
Vietnamese tuinbouwsector. Aan (Oost-) Vlaamse kant is het de bedoeling om opportuniteiten 
tot samenwerking te creëren voor bedrijven en kenniscentra. Bij dit project zijn de Universiteit 
Gent, de Hogeschool Gent, ILVO, de proefcentra voor sier- en groententeelt (PCS-PCG) en 
private ondernemingen betrokken. 
 
De meerwaarde voor kenniscentra situeert zich bijvoorbeeld in het opzetten van gezamenlijke 
onderzoeksactiviteiten, het uitwisselen van professoren en studenten en kennisopbouw van 
bepaalde ziekten en plagen die reeds in Vietnam voorkomen en mogelijks op termijn een 
bedreiging kunnen betekenen voor de Oost-Vlaamse tuinbouwsector. 
 
Op zakelijk vlak kunnen bijvoorbeeld Peltracom, AVW, Hyplast en Puratos reeds concrete 
resultaten voorleggen: export van Vlaamse producten naar de Vietnamese markt. Denisplants 
heeft een samenwerking met een Vietnamese partner tot stand gebracht die cruciaal is voor 
het business plan van dit bedrijf. Andere bedrijven, zoals bijvoorbeeld DCM, Biobest, Jules 
Block NV, Hortiplan, Raes NV om er maar enkele te noemen zijn sterk geïnteresseerd in dit 
project en zien duidelijke zakelijke opportuniteiten. Ook hier verwachten wij op korte en 
middellange termijn resultaten. Het moge duidelijk zijn  – en dit wordt bevestigd door de 
bedrijfsleiders van bovengenoemde bedrijven en vertegenwoordigers van Oost-Vlaamse 
kenniscentra zelf – dat de Oost-Vlaamse inspanningen in Lam Dong een cruciale rol spelen in 
hun succes. 
 
Het is mijn overtuiging dat wij als provinciebestuur sterk moeten blijven inzetten op 
internationale samenwerking. Oost-Vlaanderen heeft nood aan een offensief beleid met een 
pro-actieve flankerende rol voor de overheid in het stimuleren van de internationalisatie van  
ondernemingen en kenniscentra. Het moge duidelijk zijn dat een puur reactief en defensief 
overheidsbeleid geen enkele ambitie zal waarmaken. Het beschermen van de bestaande 
situatie in Oost-Vlaanderen en het louter reageren op veranderingen in de omgeving is 
onvoldoende. Internationaliseren blijft in de eerste plaats de verantwoordelijkheid van de 
ondernemers en kenniscentra zelf, waarbij de taak van de overheid ligt in het scheppen van 
de condities waarbinnen dit succesvol mogelijk is. 
Ik denk te mogen zeggen dat wij  – en het bovenstaande voorbeeld illustreert dit ten volle– 
hierin bijzonder goed slagen. 
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3. TOERISME 
 
Tussenkomst Elisabet Dooms 
Oost-Vlaanderen, dichtbij gastvrij – algemeen beleid, opdeling in regio's en thematische 
aanpak 
 
Antwoord gedeputeerde Eddy Couckuyt 
Collega Dooms, wij voeren inderdaad vanuit TOV een beleid dat veel belang hecht aan de 
regio’s Waasland, Scheldeland, Leiestreek, Vlaamse Ardennen en Meetjesland. 
Wij stellen aan deze regionale toeristische organisaties 2 personeelsleden en heel wat euro’s 
ter beschikking. En deze regio’s, aangestuurd door het provinciebestuur en de deelnemende 
gemeenten, presteren ook goed met heel wat regionale campagnes die extra toeristen lokken. 
 
Maar als lid van het bestuur van TOV weet u dat wij vanuit TOV ook provinciaal werken en 
niet louter regionaal. Wij hebben onze fietsknooppunten, ons wandelnetwerk dat zich 
stelselmatig uitbreid, onze participatie in Logeren in Vlaanderen Vakantieland, de 
biercampagne die pas is gelanceerd, te veel om op te noemen. 
 
En dat Oost-Vlaanderen anders is dan Limburg, dat is zo. Maar zijn we daarom minder? Dat 
dacht ik niet. Wij spelen onze troeven uit, via Toerisme Oost-Vlaanderen dat Oost-Vlaanderen 
als toeristisch merk op de kaart zet, en zijn zeer tevreden met de respons van het publiek 
daarop. 
 
 
Tussenkomst Henk Heyerick 
Wandelen en fietsen als Oost-Vlaamse magneten voor binnenlands toerisme, 
toekomstplannen, koppeling met watertoerisme en cultuurtoerisme? 
 
Antwoord gedeputeerde Eddy Couckuyt 
Collega Heyerick polst naar de visie die we hebben omtrent watertoerisme en toerisme 
gekoppeld aan onze culturele eye-catchers. 
 
Welnu, water en cultuur zijn in onze provincie twee troeven waarmee we toeristen naar onze 
provincie willen lokken. 
Waterbeleving staat al geruime tijd bovenaan onze menu. In het tanaris-project zetten we 
reeds sinds 2007 de Dender in the picture met nieuwe aanlegsteigers, vaarkaarten en andere 
producten. Ter afsluiting van deze grootse campagne worden er nog enkele extra 
doorverwijsborden op de oevers geplaatst die toeristen naar diverse dorpjes en 
bezienswaardigheden moeten gidsen en komt er nog een afrondende promo-campagne. 
Met de Leie, de Schelde, de Dender en de Durme hebben we waterwegen genoeg om allerlei 
initiatieven en producten rond te creëren. In de strategische beleidsplannen van Toerisme 
Scheldeland, Leiestreek en Waasland kan u er heel wat terugvinden. 
Naar aanleiding van de Internationale Maritieme Week in Gent komend jaar zullen we ook ons 
steentje bijdragen. 
 
De koppeling van cultuur en toerisme is een bijzonder evident gegeven. Er bestaat nu 
eenmaal een grote verwevenheid tussen beide. Heel wat routes en projecten zijn op cultuur of 
erfgoed gebaseerd en culturele activiteiten of bezienswaardigheden vormen bijzonder vaak de 
invalshoek doorheen de communicatie van Toerisme Oost-Vlaanderen. 
In 2014 werd er bijvoorbeeld aan productontwikkeling gedaan met betrekking tot het Lam 
Gods in samenwerking met stad Gent en de dienst cultuur van Provincie Oost-Vlaanderen. Er 
werd een wandelroute opgezet in Gent en een Rechtvaardige Rechters fietslus gerealiseerd 
tussen Gent en Wetteren. 
 
Ook in 2015 worden initiatieven gepland die geënt zijn op het aanwezig culturele kapitaal in 
een bepaald gebied. Zo wordt in de Vlaamse Ardennen een nieuwe pocket voor de sportieve 
fietser op de markt gebracht met daarin de nodige aandacht voor wielererfgoed. In de 
Leiestreek ligt de nadruk onder meer op de relatie tot kunst en kunstevenementen. De 
kunststad Gent en de Leiestreek bieden hiervoor uitstekende mogelijkheden, met 
arrangementen per fiets of per boot. Wat eet- en tafelcultuur betreft wordt er provinciebreed 
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gewerkt, met een focus op de Vlaamse Ardennen gezien de mogelijkheden met betrekking tot 
biertoerisme. De sector wordt aangespoord tot samenwerking in functie van verdere 
productontwikkeling. 
 
 
Tussenkomst Liesbet Nys 
Subsidies voor Ray en Ruby met het oog op promotie van onze provincie in de vorm van fiets- 
en wandelpaden, concrete plannen, stand van zaken, beschikbaar en te verspreiden 
materiaal, planning campagnevoering en verwachte toegevoegde waarde? 
 
Antwoord gedeputeerde Eddy Couckuyt 
Provincie Oost-Vlaanderen heeft een overeenkomst afgesloten met stad Deinze en 
productiehuis Eyeworks voor een filmproject met als werktitel “Ray en Ruby”. De productie 
start vanaf januari 2015. Eyeworks hoopt dat eind 2015, begin 2016 de eerste afleveringen 
zullen klaar zijn voor uitzending op Ketnet. Uitzenddata zijn nog niet gekend, maar dit zal 
vermoedelijk pas voor 2016 zijn. Collega Nys vraagt naar de plannen en de stand van zaken 
van het opzetten van fiets- en wandelpaden rond deze animatiereeks. 
 
Toerisme Oost-Vlaanderen heeft de intentie om in dit verband samen met de stad Deinze 
toeristische producten te ontwikkelen tegen 2016. In 2015 zullen daarvoor voorbereidende 
stappen gezet worden. Naast een eventuele wandel- of fietsroute zijn er ook mogelijkheden 
om in de Brielmeersen Ray en Ruby-initiatieven te nemen. Verder overleg is noodzakelijk om 
tot definitieve afstemming te kunnen komen. 
 
De serie is intussen reeds verkocht aan Ketnet en France Télévisions. Er zijn eveneens 
vergevorderde afspraken met TV-zenders uit Nederland, Duitsland, Zwitserland, Finland, 
Canada en Australië. De mate waarin de animatiereeks aanslaat in het buitenland zal een 
belangrijke factor zijn bij de overweging om deze reeks – naast marketing in Vlaanderen en 
Nederland – verder ook op buitenlandse markten te gaan promoten. 
 
 
Tussenkomst Annick Willems 
Toerisme Meetjesland vs. Toerisme Oost-Vlaanderen, afhaken gemeente op regionaal vlak 
 
Antwoord gedeputeerde Eddy Couckuyt 
De vraag van collega Willems gaat over de lidmaatschapsbijdragen van steden en gemeenten 
aan TOV en aan de regionale toeristische organisaties. De kwestie is zeer actueel vanwege 
het niet betalen van haar bijdrage aan Toerisme Meetjesland door de gemeente Aalter. 
 
Steden en gemeenten betalen aan TOV een zeer beperkte bijdrage voor de service die ze 
daar kunnen krijgen. Voor Aalter was dit 500 EUR voor 2014. Het fietsknooppunten-netwerk, 
de wandelnetwerken, globale campagnes worden allemaal vandaaruit gestuurd en 
gerealiseerd. 
In de regionale toeristische organisaties, zoals Toerisme Meetjesland waar rond het lokale en 
regionale toeristische aanbod diverse producten en campagnes worden uitgewerkt, zorgen 
steden en gemeenten samen met TOV voor de werkingsmiddelen. Daarbij detacheert TOV 
ook nog eens twee personeelsleden per regio. Voor elke euro die de gemeenten op tafel 
leggen, legt TOV er een euro naast. Voor Aalter komt dit neer op 5 350 EUR in 2014. 
Wanneer nu blijkt dat gemeenten de regionale bijdrage niet meer willen betalen, dan kan TOV 
daar niet lijdzaam op toekijken. Want hier wordt de solidariteit in de regio ondermijnd. En 
wordt het globale budget van de regio’s verminderd. Door de demarche van Aalter heeft de 
regio dus 10 700 minder werkingsmiddelen. 
 
De RvB van TOV zal dus onderzoeken hoe ze eventueel het lidmaatschap van TOV en de 
regionale toeristische organisaties kan koppelen, eventueel via de statuten van de vzw TOV. 
Maar dit zal allemaal in overleg met de steden en gemeenten gebeuren die vertegenwoordigd 
zijn in de beslissingsstructuren van TOV. 
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Tussenkomst Annemie Charlier 
Ontwikkeling streekinfocentrum "de koolputten" te Waasmunster/Hamme, plannen, 
beleidsvisie? 
 
Antwoord gedeputeerde Eddy Couckuyt 
De Koolputtensite, collega Charlier, is een locatie die gelegen is langs het 
fietsknooppuntennetwerk op de grens tussen de regio’s Scheldeland en Waasland. De 
invulling van deze bijzonder interessante site is een regionale kwestie, iets wat ook aan bod 
komt in het strategisch plan van Toerisme Waasland dat hier binnen enkele maanden aan 
deze raad zal worden voorgelegd. Het klopt dus dat u in deze voorliggende beleidsnota geen 
verwijzing vindt naar de Koolputten. U zal deze zeker wél aantreffen in het regionale 
strategisch plan van Toerisme Waasland. 
 
 

4. LANDBOUW EN PLATTELAND 
 
 
Algemene tussenkomst door Riet Gillis over het gekozen beleid in het kader van "landbouw" 
Welke prioriteiten legt de provincie, waarvoor kiest ze, welke investeringen doet ze, … 
 
Antwoor d gedeputeerde Alexander Vercamer 
Het beleid kan worden samengevat in vijf doelstellingen waaronder dertien actieplannen en 
een veelvoud aan acties ressorteren. Op hoofdlijnen gaat het over: 
 
1. Duurzame land- en tuinbouw versterken door sensibiliseren, adviseren en stimuleren van 
land- en tuinbouwers en andere doelgroepen over goede praktijken en duurzame technieken. 
Dit omvat onder meer het verhogen van de biodiversiteit; de landschappelijke integratie van 
gebouwen; het integraal waterbeheer op landbouwbedrijven; de bijdrage aan de klimaat en 
energie doelstellingen en het stimuleren van innovatie. 
 
2. Bijdragen aan een competitief agrocomplex door het creëren van ontwikkelingskansen en 
het aanleveren van landbouwkundige adviezen. Dit omvat onder meer het realiseren van 
glastuinbouwclusters; het aanleveren van (bouw- en milieu)vergunningsadviezen en het 
ondersteunen van de proefcentra en organisaties. 
 
3. De betrokkenheid van de Oost-Vlaming bij landbouw en platteland verhogen. Hieronder 
vallen kennisuitbreiding en imago-opbouw bij burgers en besturen en de uitbouw van een 
landbouw- en plattelandseducatief netwerk. 
 
4. De negatieve effecten van plantaardige en dierlijke overlastsoorten en invasieve exoten 
verminderen door een efficiënt beheer in samenwerking met RATO vzw. 
 
5. Een leef- en beleefbaar platteland verder uitbouwen door begeleiding, financiële 
ondersteuning en sensibilisatie. Deze doelstelling omvat onder meer de implementatie van het 
Oost-Vlaamse uitvoeringsprogramma van PDPO II én III maar evenzeer een actieplan omtrent 
duurzaam lokaal geproduceerd voedsel. uitwerken 
 
 
Tussenkomst Geert De Roo 
Nieuwe uitdagingen voor de landbouw 
Gevolgen voor de landbouw i.v.m. de instandhoudingsdoelstelling van speciale 
beschermingszones 
Landbouw doet inspanning voor integratie van agrarische bedrijven in het landschap 
Nieuwe uitdagingen, nieuwe teelten? 
 
Antwoord gedeputeerde Alexander Vercamer 
 
Instandhoudingsdoelstellingen (ook gedeputeerde Jozef Dauwe) 
De Provincie sloot een samenwerkingsovereenkomst met het Vlaams Gewest voor 6 jaar, 
waarbij ze zich engageert om mee te werken aan het behalen van de 
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instandhoudingsdoelstellingen binnen de beschikbare financiële en personele mogelijkheden 
van de provincie. 
 
1. Voor wat de gronden in landbouwgebruik betreft, kan de Provincie mee zoeken naar de 
meest aanvaardbare maatregelen en bekijken welke rol landbouwers kunnen spelen in het 
beheer van ihd-gebieden. 
 
2. Wat betreft de milieuvergunningen: de passende beoordeling is niet nieuw (°2002) maar 
door de gebiedsgerichte vaststelling van de instandhoudingsdoelstellingen verstrengt het 
beoordelingskader. Eerstdaags wordt een omzendbrief verwacht met criteria voor het 
opstellen van de passende beoordeling. 
 
3. In Oost-Vlaanderen kregen naar verluid (VILT persbericht) 20 bedrijven een brief met "code 
rood" in de bus, bedrijven waarbij de kans reëel is dat de exploitatie niet langer vergunbaar 
meer is in de huidige vorm. Vlaanderen voorziet middelen om een flankerend beleid uit te 
werken en uit te voeren. Tegen 2015 moet het herstructureringsbeleid uitgetekend zijn. De 
Vlaamse Landmaatschappij neemt die taak waar. ANB engageerde zich om de provincie als 
initiatiefnemer van projecten en als vergunningverlenende overheid een praktische wegwijzer 
aan te bieden over hoe een passende beoordeling moet worden opgesteld en hoe die door 
het ANB zal worden beoordeeld. Hierover wordt nog overleg georganiseerd. 
 
Integratie in het landschap 
De integratie van agrarische bedrijven in het landschap verbeteren door het adviseren en 
stimuleren van land- en tuinbouwers is opnieuw opgenomen als actieplan van 2015 tem 2019. 
Naast het tekenen van de landschapsbedrijfsplannen gaat steeds meer aandacht naar 
effectieve realisatie van beplanting op het terrein en naar goed beheer. Samenaankopen van 
planten organiseren, subsidies verstrekken en informeren/sensibiliseren zijn hierbij de 
belangrijkste middelen. Daarnaast geeft de dienst Landbouw en Platteland verder advies aan 
landbouwers/architecten/bouwfirma's rond geïntegreerd agrarisch bouwen om bedrijven 
met bouwplannen zoveel mogelijk in harmonie te brengen met de omgeving. Via het 
vernieuwde reglement rond landschapsbeheer – tenslotte - hoopt de Provincie 
gemeentelijke landbouwraden en andere verenigingen een duwtje in de rug te geven om 
samenwerking rond beheer te stimuleren en te demonstreren. 
 
Nieuwe teelten 
Innovatie in de land- en tuinbouw en aanboren van nieuwe markten is in een steeds 
veranderende samenleving nog steeds  cruciaal. De provinciale proefcentra krijgen verder 
een belangrijke toelage om hierbij de brug te vormen tussen theorie en praktijk in de 
groenteteelt en sierteelt. Ook via het subsidiereglement voor proefprojecten  en projecten 
duurzame ontwikkeling kunnen nog steeds nieuwe projecten gesteund worden. Daarnaast 
neemt de Provincie specifiek actie om praktijkprojecten rond algenteelt en andere 
alternatieve teelten in serres te stimuleren. 
 
 
Tussenkomst Nicole Van Duyse 
Implementeren van PDPO II en III en Leadergebieden 
Evaluatie van PDPO II ? Op basis hiervan, wat zijn de nieuwe uitdagingen en met als gevolg 
welke beleidsmaatregelen voor PDPO III? 
Leader : welke criteria worden gebruikt om de middelen te verdelen? Derde Leadergebied in 
Waasland: op zelfde niveau behandelen als de 2 andere reeds bestaande Leadergebieden? 
 
Antwoord gedeputeerde Alexander Vercamer 
1. Voor PDPO II was er in 2012 de laatste projectoproep. De goedgekeurde projecten konden 
lopen tot 2015. Dit betekent dat de eindevaluatie nog hangende is. Er zullen in PDPO II in 
totaal 265 projecten uitgevoerd zijn. 
 
2. Voor PDPOIII vond de eerste projectoproep plaats eind juni, met als indieningsdatum 14/ 
november 2014. Op dit moment is de evaluatie van de projecten uitgesteld op vraag van de 
beheersdienst Vlaamse Landmaatschappij (VLM). Zij kregen opmerkingen vanuit de Europese 
Commissie op bepaalde onderdelen van het door hen ingediende PDPO III. 
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Het voorziene budget is nodig om te voorzien in de Provinciale cofinanciering (naast EU en 
Vlaamse middelen) van de 5 maatregelen van PDPO III: Omgevingskwaliteit (dit is de vroege 
AS 3); Uitvoering Leader Lokale Ontwikkelingsstrategie; Werking Leader Plaatselijke Groepen 
(3 in OVL in oprichting) en Samenwerking Leader (dit zijn drie maatregelen uit het Leader-
pakket, vroeger As 4) en Samenwerking tussen Stad en Platteland. 
 
En de Provinciale cofinanciering (naast Vlaamse middelen) van Plattelandplus projecten. 
In totaal is voor PDPO lll  over de volledige periode ruim 15 miljoen euro ter beschikking. 
 
LEADER zit momenteel in de eerste fase, namelijk het opstellen van de Lokale 
Ontwikkelingsstrategieën door de kandidaat-Plaatselijke Groepen. Op dit moment worden drie 
Lokale Ontwikkelingsstrategieën geschreven: Meetjesland, Vlaamse Ardennen en Grensregio 
Waasland. De verdeling van de middelen over de maatregelen ligt vast, evenwel moet nog, bij 
de goedkeuring van de Leadergebieden, uitgemaakt worden welke budgetten aan die 
Leadergebieden zal worden toegewezen. 
 
Voor de verdeling worden ruraliteit en financiële draagkracht van de gemeenten gehanteerd. 
De voorgestelde verdeelsleutel is deze met Oost-Vlaamse gemiddelden die ook 
gehanteerd wordt door de Provincie West-Vlaanderen. Deze manier van werken is tevens ook 
gelijklopend met andere verdelingsmechanismes op het Vlaams niveau m.b.t. platteland (cfr. 
Het Vlaamse plattelandsfonds). Op basis van de thans beschikbare gegevens (de 
afbakeningen zijn immers nog niet definitief) ontvangt het Meetjesland ongeveer 45 procent; 
de Vlaamse Ardennen ongeveer 35 procent en het Waasland ongeveer 20 procent van de 
middelen. Voor de opmaak van de ontwikkelingsstrategie en voor de samenwerking tussen de 
Leader-gebieden worden de drie gebieden gelijkwaardig behandeld. 
 
 
Tussenkomst Jeroen Lemaitre 
Schrapping van 6 subsidies in het domein (economie –) landbouw, waarom deze? 
 
Antwoord gedeputeerde Alexander Vercamer 
Voor Landbouw is er enkel de subsidie aan VILT vzw, 5.000 € bedoeld als éénmalige 
projecttoelage voor communicatie rond het GLB, maar niet uitgegeven in 2014 (omdat het 
Europese project niet werd goedgekeurd). 
 
 
Tussenkomst Henk Heyerick 
Problematiek van de bijensterfte en geplande acties vs. doelgroepen? 
De Provincie organiseert al sinds een aantal jaar de acties om de bijenpopulatie terug te doen 
toenemen. Dit gebeurde onder de naam verbijsterende bijen. Welke mogelijke bijenacties zijn 
er gepland voor 2015 en tot welke doelgroepen zijn deze specifiek gericht? 
 
Antwoord gedeputeerde Alexander Vercamer 
1. Herhaling van acties uit het verleden: 
Doelgroep burgers verdeling van nectarproducerende planten (zaden, bollen) in 
samenwerking met steden en gemeenten. (In 2014: 56 van de 65 gemeenten) 
 
Doelgroep imkers: de verdeling van een bijenvriendelijke heester of boom naar de leden van 
de Oost-Vlaamse imkersverenigingen. 
 
Doelgroep gemeenten: Per gemeente wordt zaad voor max. 1 500 m² oppervlakte voorzien. 
Voor ieder perceel dat ingezaaid wordt, kon de gemeente of stad een infobord met 
geïntegreerd bijenhotel aanvragen. 
 
Doelgroep lagere school: Educatief netwerk Pierlepein heeft er een nieuw boerderijdiertje bij, 
Babette de Bij. Samen met muis Pierlepein ontdekken lagere schoolkinderen naast het 
boerderijleven nu ook spelenderwijs de wondere wereld van de bijen. 
 
 



 DEBATTEN 

Provincieraad van 15 december 2014  12 

2. Mogelijke nieuwe acties: 
- Vormingsaanbod voor gemeentelijke groendiensten 
- Samenwerking met provinciale domeinen ivm inzaaien van bijenvriendelijke bloemenweiden 
(of andere bijenvriendelijke bloemen & planten) 
- Acties/samenwerking met nieuwe doelgroepen: /schooltuinen, volkstuinen, … 
- Verdeling van bloemenzaad naar vereniging van landbouwers 
 
 
Tussenkomst Hilde De Sutter 
Het aanbod van kwalitatieve landbouw- en plattelandseducatie versterken en promoten, 
deelnamelijst scholen, reglementering, toekomst Gentse scholen? 
Tussenkomst Hilde De Sutter 
Begeleiden netwerk "De wereld van Pierlepein" incl. update webstek en 
ontwikkelen/aanbieden van educatief materiaal? 
 
Antwoord gedeputeerde Alexander Vercamer 
 
1. Ja er is een overzicht; de aanvragen worden bijgehouden in excel bestand. 
Naast scholen kunnen ook erkende initiatieven buitenschoolse opvang deelnemen maar deze 
zijn miniem. Deze lijst is ter inzage op de dienst Landbouw en Platteland volgens de 
geldende procedure. Het reglement 'landbouw- en plattelandseducatie' staat online en is via 
www.oost-vlaanderen.be/landbouweducatie te raadplegen. Scholen waarbij de 
maatschappelijke zetel en/of activiteiten zich bevinden op het grondgebied van de provincie 
Oost-Vlaanderen kunnen gebruik maken van het reglement. De toekomstige deelname van 
Gentse scholen is afhankelijk van de concrete invulling van het begrip ‘provincievrij’; het is niet 
mogelijk om daar nu een sluitend antwoord op te geven. 
 
2. Er zijn ondertussen 22 actieve land- en tuinbouwbedrijven die deel uitmaken van het 
netwerk. Nieuwe bedrijven worden enkel toegelaten indien ze een meerwaarde bieden voor 
het netwerk (geografisch of sectorieel). Het netwerk bestaat uit actieve land- en 
tuinbouwbedrijven, verspreid over de hele provincie Oost-Vlaanderen die diverse sectoren uit 
land- en tuinbouw vertegenwoordigen. De aangesloten bedrijven zijn terug te vinden op de 
website beleefdeboerderij.be. De website bundelt ook het aanbod van Oost-Vlaamse spelers 
die landbouw- en plattelandseducatie aanbieden . Daarnaast bestaat het (online) 
overlegplatform Kleine Tafel Rond bestaande uit : Landelijke Gilden, Plattelandsklassen 
(kijkboerderijen), Boerderijklassen, Mondina, Provinciale Landbouwkamer voor Oost-
Vlaanderen/dienst Landbouw en Platteland, domein Puyenbroeck, EROV, de Campagne,  
VLAM (Zuivelambassadeurs) en  Plattelandscentrum Meetjesland. 
 
 

5. RUIMTELIJKE PLANNING EN MOBILITEIT 
 
 
Tussenkomst Inge De Bal 
Ruimtelijke prioriteiten, visie provincie? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Het is vreemd om tot deze conclusie te komen. Er wordt inderdaad vanuit ruimte ingezet op 
een duurzame economische ontwikkeling vanuit een confrontatie van vraag en aanbod. In de 
eerste plaats lijkt hier al geen sprake te zijn van een tegenstelling of een schril contrast. 
 
Daarnaast mag het duidelijk zijn dat het aantal acties waarbij wordt ingezet op de aanpak van 
klimaatsverandering en de verankering van de ecosysteemdiensten. getuigd van een 
ambitieuze en kordate aanpak vanuit de provincie Oost-Vlaanderen. Denk hierbij aan de 
ontwikkeling van de energielandschappen, waar aanzienlijke budgetten voor zijn uitgetrokken, 
het project Denderland, maar bijvoorbeeld ook de reconversie verblijfsrecreatie waar tientallen 
ha bos- en natuurgebied wordt bestemd. 
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Tussenkomst An Vervliet 
Vragen bij "de PROCORO kwalitatief betrekken en ondersteunen" 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Het is duidelijk dat de PROCORO een belangrijk adviesorgaan is voor het provinciale 
ruimtelijke beleid, met belangrijke decretale taakstellingen. Ze zorgt voor een stem vanuit de 
middenveldorganisaties en draagt op die manier bij tot het draagvlak voor onze 
planprocessen. 
Ondanks het feit dat een aantal van de leden idd op professioneel vlak betrokken is bij de 
ruimtelijke ordening vraagt de opvolging van de (meer dan 20!) lopende planprocessen een 
bijzonder grote inspanning van de leden en is er bijgevolg vraag naar een afdoende 
ondersteuning van de werkzaamheden. De doelstellingen zijn hierbij de inhoudelijke 
permanente vorming van de PROCORO-leden (de lat gelijk leggen voor elk lid) en het 
versterken van het ledennetwerk (verdere integratie) om uiteindelijk te komen tot het actief 
meenemen van de PROCORO in de planvorming eerder dan het passieve adviesorgaan dat 
ze tot op heden nog te veel is. Mogelijkheden worden gezien in het voorzien van studie en/of 
vormingsmomenten, het mogelijk maken van plaatsbezoeken en aan instrumenten om de 
behandeling van bezwaren efficiënter te laten gebeuren (uitbouw van de databank). De dienst 
ruimtelijke planning, die het secretariaat van de PROCORO verzorgt zal hierin het initiatief 
nemen. 
 
 
Tussenkomst Annemie Charlier 
PRUP voor het glastuinbouwgebied Melsele te Beveren, middelen en draagvlak 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Voor het PRUP glastuinbouwgebied Melsele werd er tot voor kort ruimtelijk op 2 sporen 
verdergewerkt. Het oorspronkelijke PRUP werd geschorst op 26 juni 2013 en recent 
vernietigd. Het eerste spoor is dan ook sinds dat ogenblik weggevallen. De deputatie besliste 
echter om niet bij te pakken te blijven zitten en nam initiatief tot de opmaak van een nieuw 
PRUP & bijhorend Plan-MER (spoor 2 - zitting 19 december 2013). De opmaak van een nieuw 
PRUP en bijhorend Plan-MER is noodzakelijk omdat het oorspronkelijke plan-MER werd 
opgemaakt via het integratiespoor en uit rechtspraak van de Raad van State blijkt dat dit 
spoor niet rechtsgeldig is. Procedureel is er dus een nieuw PRUP en Plan-MER noodzakelijk. 
De kennisgevingsnota van het Plan-MER wordt momenteel afgewerkt en wordt daarna publiek 
gemaakt. 
 
Tijdens de publieke consultatie van deze kennisgevingsnota kunnen burgers hun 
opmerkingen uiten over de te onderzoeken milieu-effecten. Van deze publieke consultatie 
willen we als provincie ook gebruik maken om het project transparant en in de brede zin voor 
te stellen aan de lokale bevolking. Daarom organiseren we op 11 februari 2015 een infomarkt 
te Beveren. Hierop zal niet enkel het PRUP en de kennisgevingsnota worden toegelicht maar 
ook waarom in Melsele een glastuinbouwzone wordt voorzien. Hiertoe wordt de 
glastuinbouwsector algemeen voorgesteld en wordt er ingegaan op het belang van de 
glastuinbouwsector in Vlaanderen en de regio. Daarnaast zal worden aangegeven hoe 
glastuinbouw gebruik kan maken van reststromen en hoe reststromen uit de 
glastuinbouwsector kunnen ingezet worden voor lokale voorzieningen. Ook de concrete 
voorstellen voor de geplande inrichting van het terrein zullen worden toegelicht en de 
mogelijkheden hoe in Melsele de glastuinbouwzone kan ingeschakeld worden in een 
reststroomverhaal. Tevens zal antwoord gegeven worden op de vragen over de 
waterproblematiek en het aanpalend militair domein. Door de diverse onderdelen, die breder 
gaan dan het ruimtelijk uitvoeringsplan, op een laagdrempelige manier te belichten kan er 
rechtstreeks en concreet op de bezorgdheden van de lokale bevolking worden geantwoord, 
wat indirect kan bijdragen aan een breder lokaal draagvlak. 
 
Wat betreft het tweede deel van de vraag met betrekking tot de financiering. Het is zo dat de 
financiering voor de voorbereidende ruimtelijke studies gedragen wordt door de dienst 
ruimtelijke planning zoals bij elk PRUP dat wordt opgemaakt door de dienst ruimtelijke 
planning. De effectieve verwerving en uitgifte gebeurt door de provinciale 
ontwikkelingmaatschappij, in partnerschap met de intercommunale Interwaas. De 
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noodzakelijke budgetten voor studies en verwerving zijn voorzien. 
 
Wat betreft deze verwerving stelde u eveneens de vraag of er voor het gebied een 
grondenbank bestond. Het is zo dat er voor het gebied geen grondenbank is opgericht. Een 
extra grondenbank zorgt namelijk ook voor een extra gronddruk. Dit wil echter niet zeggen dat 
er over een nacht ijs werd gegaan naar o.a. grondgebonden landbouwers en de 
omwonenden. Zo werd een trechtermethodiek gebruikt om tot het uiteindelijke projectgebied 
van 60ha te komen. Allereerst was er een locatiestudie van de VLM voor o.a. de macrozone 
Hamme-Beveren waarin de gebieden die het meest in aanmerking kwamen gerangschikt 
werden. Daarna werd er een afweging gemaakt in welk deelgebied binnen een groter gebied 
van 764ha de impact voor de landbouw het minst was d.m.v. een 
landbouwgevoeligheidsanalyse., vervolgens werd de impact op de milieu-effecten verder 
verfijnd in een gebied van circa 300ha. Binnen dit gebied van 300ha werden ook nog 2 
specifieke landbouweffectenrapporten (samen 259ha) opgesteld door de VLM, om de effecten 
van een geplande ontwikkeling per individueel getroffen bedrijf verder te onderzoeken. 
 
Uiteindelijk werd het projectgebied ter hoogte van de gevangenis en de KMO zone 
'Schaarbeek' aangeduid als meest geschikt. Uit het landbouweffectenrapport blijkt dat een 
wezenlijk deel van het gebied in gebruik is door hobbyboeren, pensioenboeren en boeren die 
tegen de uiteindelijke realisatie de pensioenleeftijd zullen bereikt hebben. Binnen dit gebied 
werden ook nog enkele grenscorrecties uitgevoerd ten behoeve van het behoud van de 
huiskavels van een landbouwer. 
 
Naast deze trechtermethodiek is er natuurlijk ook de eigenlijke verwerving. Hier wordt in 
eerste instantie gewerkt via vrijwillige verwerving van percelen door de POM Oost-Vlaanderen 
en Interwaas. Het voorbije jaar zijn er verwervingsonderhandelingen gevoerd waarbij voor 
elke situatie individueel bekenen is wat er kan gebeuren naar de betrokken eigenaar(s), 
uiteraard gebaseerd op een schattingsverslag. Dit schattingsverslag houdt ook rekening met 
uitwinningsvergoedingen naar pachters toe. Na een eerste ronde van vrijwillige verwerving en 
rekeninghoudend met de percelen die reeds door de gemeente Beveren werden aangekocht, 
kan er gesteld worden dat er circa 50% van de gronden in overheidshanden is. 
 
 
Tussenkomst An Vervliet 
Opmaak van een RUP voor reconversie van verblijfsrecreatie in niet-prioritaire 
openruimtegebieden, concreet in de 3de fase 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Het is de bedoeling om binnen de 3de fase in de eerste plaats volgende zones aan bod te 
laten komen: 
-   Stekene: deelruimte 'Vallei van het Kanaal van Stekene': zone A1 (voor de nummering van 
de zones zie website http://www.oost-
vlaanderen.be/docs/nl/ex/10062folder%20weekendverblijven%20stekene.pdf): 
Deel ten N van Heimeersstraat: 
omzetting bestaande campingzone naar specifieke toeristische bestemming en geleidelijke 
omzetting percelen met weekendverblijven naar open-ruimte-bestemming met bestendiging 
bestaande vergunde weekendverblijven (geen permanente bewoning) 
OF omzetting bestaande campingzone en percelen met weekendverblijven naar specifieke 
toeristische bestemming (i.f.v. uitbreiding camping) 
OF een combinatie van de 2 
Deel ten Z van Heimeersstraat: 
geleidelijke omzetting naar open-ruimte-bestemming met bestendiging bestaande vergunde 
weekendverblijven (geen permanente bewoning) 
-    Stekene: deelruimte 'Bosgordel Wullebos – Wildernis – Klein Sinaai': zones B2, B3, B4 en 
B5: 
geleidelijke omzetting naar open-ruimte-bestemming met bestendiging bestaande vergunde 
weekendverblijven (geen permanente bewoning) 
-   Stekene: deelruimte 'Nieuwdorp': zone C3: 
geleidelijke omzetting naar open-ruimte-bestemming met bestendiging bestaande vergunde 
weekendverblijven (geen permanente bewoning) 



  DEBATTEN 

Provincieraad van 15 december 2014  15 

-   Stekene: deelruimte 'Het Bekaf Complex': zones D1, D2, D3, D4, D8, D9 en D13: 
geleidelijke omzetting naar open-ruimte-bestemming met bestendiging bestaande vergunde 
weekendverblijven (geen permanente bewoning) 
-   Stekene: deelruimte 'Boscomplex Stropersbos': zone F1: 
geleidelijke omzetting naar open-ruimte-bestemming (bosgebied) met bestendiging bestaande 
vergunde weekendverblijven (geen permanente bewoning) 
-   Sint-Gillis-Waas: zone 'Bagonie': 
geleidelijke omzetting naar open-ruimte-bestemming (bosgebied) met bestendiging bestaande 
vergunde weekendverblijven (geen permanente bewoning) 
-   Berlare: zones aan het Donkmeer (met uitzondering van de zone 'Zandstraat' die binnen 
fase 1 valt en de zone 'Kouter' die binnen fase 2 valt) in uitvoering van de visie 'Berlare: een 
visie op weekendverblijven' (zie website http://www.oost-
vlaanderen.be/docs/nl/pl/6642berlare_visievorming_akkoord%20deputatie.pdf) 
-   Geraardsbergen: zone 'Atembekestraat': 
inhoud van het plan afhankelijk van de uitkomst van de lopende 
verkavelingsvergunningsaanvraag (zit bij de Raad voor Vergunningsbetwistingen) 
-    Oudenaarde: zone 'Donk': 
omzetting naar specifieke toeristische bestemming 
 
Verder is het op lange termijn de bedoeling om ook de overige zones voor verblijfsrecreatie 
binnen de provincie (deze die niet binnen fase 1, fase 2 of bovenstaande lijst vallen) te 
herbestemmen. 
 
 
Tussenkomst An Vervliet 
Ruimte voor bedrijventerreinen, bepalen van locaties, aanleiding/aanvragen, omstandigheden 
regio en criteria 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Bedrijventerreinen kunnen worden aangeduid in de economische knooppunten, de specifiek 
economische knooppunten en de bijzondere economische knooppunten in het buitengebied. 
Deze locaties (de stedelijke gebieden, Aalter, Nazareth, Kluisbergen, Maldegem, Assenede-
Zelzate, Sint-Gillis-Waas Kluizenmolen, Hamme Zwaarveld en Zulte-Kruishoutem) werden 
aangeduid op Vlaams niveau in het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen. De specifieke 
locatiekeuze hangt af van de ruimtelijke omgevingsfactoren, de milieueffecten, de 
landbouwimpact, de mobiliteit, de ruimtelijke veiligheid,… en daarnaast ook een afweging van 
de vraag en het aanbod. 
 
Op dit moment werken we voor het bepalen van het aanbod met de taakstellingen per 
economisch knooppunt zoals deze zijn opgenomen in het provinciaal structuurplan. Deze 
taakstellingen lopen echter af en momenteel wordt gewerkt aan een meer vraaggestuurde 
werkwijze. De laatste hand wordt gelegd aan een dynamische inventaris bedrijventerreinen op 
basis waarvan we steeds zicht hebben op het beschikbare aanbod. Daarna zal de vraag 
worden bestudeerd op basis van een recent ontwikkelde tool van het Agentschap 
Ondernemen. De confrontatie van vraag en aanbod zal ons dan toelaten om een gerichter 
aanbodbeleid te kunnen voeren voor de verschillende economische knoopunten. 
 
De beslissing tot de opmaak van een ruimtelijk uitvoeringsplan voor een bedrijvernterrein is 
een zuivere beleidsbeslissing op provinciaal niveau. Er bestaat geen aanvraagprocedure 
tenzij specifiek voor bestaande zonevreemde bedrijven via het planologisch attest. 
 
 
Tussenkomst Baudewijn Diependaele 
Bedrijventerreinen Bruwaan en Coupure, PRUP's 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
De ruimtelijk-economische studie van het kleinstedelijk gebied Oudenaarde is afgerond. 
Deputatie heeft van deze studie kennisgenomen deze zomer. Daarna is de studie opgestuurd 
naar de stad met de vraag of ze akkoord gingen met de conclusie van de studie en wat voor 
hen de prioriteiten waren. Er is enkel een brief teruggestuurd dat de studie werd goedgekeurd 
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met een vraag ook tot toelichting. Deze toelichting is vorige week gegeven. Daar is gebleken 
dat de stad zich momenteel wenst te concentreren op het realiseren van Bruwaan noord (het 
enige PRUP uit het afbakeningsproces dat overeind is gebleven). Het opstarten van een 
nieuw PRUP voor Bruwaan zal dus niet voor meteen zijn. Hiervoor wachten we op het 
startsein van de stad. Het is immers niet de bedoeling om zomaar een PRUP op te starten 
waar de stad niet achter staat. 
 
Wat betreft het PRUP Coupure: we gaan er van uit dat we ons werk goed gedaan hebben en 
dat het PRUP een eventuele raad van state wel zal overleven. Sowieso is er tegemoet 
gekomen aan de eis uit de vorige raad van state, namelijk de opmaak van een plan-MER. Dus 
voorlopig werd geen budget voorzien om dit PRUP opnieuw op te starten. Ik weet niet of we 
dit ook nog van plan zijn. 
 
 
Tussenkomst voorbehouden door Annemie Demuyt, gehouden door An Vervliet 
PRUP Oude Briel te Baasrode, geen budget meer 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Er is inderdaad geen verder budget meer voorzien voor het PRUP oude Briel. Het 
planvormingsproces is op vandaag grotendeels afgerond. 
Er wordt voorzien dat de vastleggingen die hier zijn gebeurt voor de opmaak van het PRUP, 
het plan-MER en de MOBER voldoende zijn om het plan af te ronden. 
 
Er zijn op vandaag geen redenen om aan te nemen dat het plan opnieuw zou moeten worden 
overgedaan, noch om hiervoor budget opzij te zetten. 
 
 
Tussenkomst voorbehouden door Luc Maes, gehouden door Martine Verhoeve 
Voormalige elektriciteitscentrale Ruien, plan van aanpak voor de reconversie? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
De deputatie heeft eind 2013 een studieopdracht gegund aan Maat Ontwerpers voor de 
opmaak van een ontwikkelingsvisie voor de verlaten site van de centrale van Ruien en 
omgeving. Deze studie wordt begeleid door de stuurgroep die bestaat uit de provincie, de 
POM, de gemeente Kluisbergen en de eigenaar(s), t.t.z. in het begin was dat Electrabel, na de 
vervreemding zijn dat Democom (sloper) en de NV Herpelgem (ontwikkelaar). De studie werd 
opgesplitst in twee fases: de quick scan en de visie zelf. 
 
De quick scan fase werd afgerond in juni van dit jaar, waarna de ontwerpfase opstartte. 
De quick scan is een analyse van de site, de omgeving en de regio vanuit het perspectief van 
verkeer en mobiliteit, natuur, bodem, ecologie, bedrijvigheid, landbouw, wonen, recreatie en 
het gebouwd patrimonium. Naast onderzoek door het consortium van studiebureaus onder 
leiding van Maat Onwerpers werd ook nog geput uit enquêtes die uitgevoerd werden door een 
studente van Ugent en door jaarwerken van zes groepen van studenten van Sint-Lucas Gent 
die gedurende een week durend atelier ontwerpen voor de site gemaakt hebben. Uit die quick 
scan kwam naar boven dat ingezet diende te worden op recreatie, bedrijvigheid en/of 
landbouw voor een invulling van de site, weliswaar met respect voor de aanwezige 
natuurwaarden op de site. In dat verband werden dan drie thematische brainstromsessies 
gehouden met sectorexperten waarbij telkens één invulling onder de loep werden genomen. 
Deze sessies gingen over landbouw, recreatie en bedrijvigheid. Binnen de stuurgroep is al 
consensus dat de invulling zal bestsaan uit (een combinatie van)  één van de drie vernoemde 
sectoren. Aan de hand daarvan werden enkele schetsontwerpen gemaakt door Maat 
Ontwerpers om via ontwerpend onderzoek de invulling verder te bepalen en verfijnen. Het is 
de bedoeling om tegen het voorjaar van 2015 een ontwikkelingsvisie te hebben, al dan niet 
met scenario's, die aanvaardbaar zijn voor de provincie, de POM, de gemeente Kluisbergen 
en de ontwikkelaar. De visie wordt dan gevolgd door de opmaak van een provinciaal RUP die 
er een juridische vertaling aan geeft. Gezien de sloper nog minstens 2,5 jaar werk heeft met 
de sloopwerken, zou het RUP afgewerkt moeten zijn tegen dat het terrein vrijgegeven kan 
worden voor ontwikkeling. 
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Tussenkomst Freija Dhondt 
Energielandschappen, het project "Milde Meetjes", vaststellingen pilootproject, variant voor 
andere locaties? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Hoewel het project “Milde Meetjes” nog volop aan de gang is, zijn de eerste resultaten al 
zichtbaar. De omgeving wint met wind, dat is duidelijk. De omwonenden en landbouwers in de 
zone van 800m rond een windturbine hebben de kans gekregen mee te stappen in de 
uitwerking van het omgevingsfonds. 
De kans is genomen door de omgeving en meer … Tijdens de infomarkten en vooral tijdens 
het participatie-event, het worldcafé, is duidelijk gebleken dat de omgeving een constructieve 
mening heeft over de toekomstige werking van het omgevingsfonds. Ze hebben deze mening 
geuit en gedeeld. Ze hebben op een positieve manier naar de verschillende ideeën van elkaar 
geluisterd, en samen tot consensus gekomen. Ook mensen die tegen windturbines zijn, 
hebben de oefening gedaan: “Wat als het omgevingsfonds er is … ” 
De omwonenden en landbouwers aanvaarden het engagement van de projectontwikkelaars 
als een erkenning in het dragen van de turbines in hun omgeving. Ze willen duidelijk het 
eigenaarschap van het fonds nemen. Ze willen doorheen proces, van het tot stand komen tot 
het uitvoeren van het omgevingsfonds, betrokken zijn en blijven. 
De initiatieven die tot nu toe genomen zijn, hebben een ondersteunend resultaat gekend naar 
het draagvlak voor windenergie. Doorheen het proces is zeer duidelijk geworden dat mensen 
de participatie als nieuw maar positief ervaren. Duidelijkheid en authenticiteit in de participatie 
is tot hier toe zeer belangrijk geweest. 
 
Onder voorbehoud van het verder verloop van het pilootproject “Milde Meetjes” en de 
financiële werkingsmiddelen, is het ook de bedoeling een participatietraject uit te tekenen voor 
de locaties langs de E40. Dit zal een variant zijn, afgestemd op de lokale behoeften en noden. 
 
 
Tussenkomst An Vervliet 
Investeringen in ruimte en mobiliteit, toegespitst op Beveren 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
De Vlaamse overheid heeft in haar ruimtelijk structuurplan Vlaanderen de steden in diverse 
categorieën ondergebracht : grootstedelijk, regionaalstedelijk en kleinstedelijke gebieden. 
Al deze steden dienen afgebakend te worden, zijnde te bepalen waar er een stedelijk beleid 
dient gevoerd te worden en waar er een buitengebiedbeleid dient gevoerd te worden. 
Binnen de stedelijke gebieden dient er in eerste instantie ook gezocht te worden naar ruimte 
voor bijkomende woningen en bijkomende bedrijvigheid, uitgaande van de veronderstelling 
dat het stedelijk gebied in kwestie een taakstelling gericht op wonen en bedrijvigheid te 
vervullen heeft. Deze cijfers zijn terug te vinden in ofwel het ruimtelijk structuurplan 
Vlaanderen of provinciaal ruimtelijk structuurplan.  De provincie is immers bevoegd om de 
kleinstedelijke gebieden, waaronder Beveren af te bakenen. In vorige legislatuur zijn de 
meeste kleinstedelijke gebieden afgebakend, op Wetteren en Beveren na. 
In Beveren had dit o.m. te maken met het feit dat het niet duidelijk was welke ruimtelijke 
problematieken binnen het stedelijk gebied bijkomend dienden aangepakt te worden. Op 
heden is dit min of meer wel duidelijk en is o.a. met de opmaak van de ruimtelijk – 
economische studie voor Beveren en N70 Sint-Niklaas –Beveren (cfr andere vraagstelling van 
mevr. Vervliet) het planningsproces voor de afbakening van het kleinstedelijk gebied Beveren 
herstart. Het budget voor projecten te Beveren is uitgaande van het afbakeningsproces 
opgesplitst in diverse deelprojecten die allen opgenomen zijn in het kader van het 
afbakeningsproces. Het project Grote Heide – Midden Heide is de realisatie binnen 
woonuitbreidingsgebied van een groot nieuw duurzaam woonproject waarvoor een ruimtelijk 
uitvoeringsplan dient opgemaakt te worden.  De ruimtelijk – economische studie voor het 
kleinstedelijk gebied Beveren is lopende en zal begin 2015 gefinaliseerd worden (cfr  andere 
vraagstelling van mevr. Vervliet). Het project stadsontwikkelingsgebied Gasdam te Beveren is 
eveneens gekoppeld aan de afbakening van het kleinstedelijk gebied. Het betreft hier het 
opwaarderen van de stationsomgeving en het omvormen van een nog niet aangesneden 
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KMO-zone (die qua ontsluiting zeer slecht ligt) naar een andere stedelijke functie. Ook het 
voorzien van een RUP voor een nieuw bedrijventerrein te Beveren is gekoppeld aan de 
afbakening van het kleinstedelijk gebied Beveren (cfr supra).  En tenslotte zal er een 
provinciaal deelRUP voor zone Doornpark en omgeving worden opgemaakt, eveneens 
gekoppeld aan de afbakening van Beveren. Het betreft o.a. een optimalisatie, betere 
ontsluiting van het bestaande bedrijventerrein van Beveren en omgeving. De andere 
budgetten die nog voorzien zijn voor afbakening Beveren (algemeen) hebben o.a. nog 
betrekking op het opstellen van een plan-MER (ook deel van de budgetten specifieke 
deelprojecten gaat hier naar toe), horende bij het ruimtelijk uitvoeringsplan voor de afbakening 
van het kleinstedelijk gebied Beveren. 
 
 
Tussenkomst An Vervliet 
Opstart project N70 tussen Waasmunster en Beveren, inhoud, aanleiding en timing ? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
De aanleiding van dit project is de vraag van de stad Sint-Niklaas (2012) om de druk op de 
N70 van (grootschalige) detailhandelszaken aan banden te leggen. Cfr PRS is de provincie 
bevoegd in het buitengebied voor de inplanting van grootschalige detailhandelszaken. Binnen 
het regionaalstedelijk gebied van Sint-Niklaas is dit Vlaanderen, doch dit kan gedelegeerd 
worden, hetgeen mondeling al toegezegd is door een ambtenaar van Ruimte Vlaanderen. Het 
voortraject van dit project is de ruimtelijke – economische studie (RES) voor kleinstedelijk 
gebied Beveren en de N70 Sint-Niklaas – Beveren. 
Deze studie bevindt zich in een eindfase. In deze studie zijn immers twee problematieken 
samen behandeld. Enerzijds in het kader van de afbakening van het kleinstedelijk gebied 
Beveren is er gekeken naar de nood aan bijkomende bedrijvigheid en mogelijke locaties 
hiervoor, anderzijds is zowel op grondgebied Beveren als Sint-Niklaas de problematiek van de 
grootschalige detailhandel bekeken langsheen de N70. Een actieprogramma is er op heden 
nog niet opgesteld in het kader van deze studie(RES), doch dit zal begin volgend jaar wel 
gebeuren. Uitgaande van de huidige resultaten van deze studie (RES) wordt al duidelijk 
aangevoeld dat er via ruimtelijke instrumenten (RUP’ s en/ of eventueel verordeningen) dient 
ingegrepen te worden om de toenemende druk op de N70 in kader van grootschalige 
detailhandel een halt toe te roepen en slechts geconcentreerd een aanbodbeleid te voeren 
binnen het stedelijk gebied. Het is de uitvoering op ruimtelijk vlak van deze ruimtelijke – 
economische studie dat de inhoud is van dit bovenstaand project. 
 
Uitgaande van het nog op te stellen actieprogramma zullen vermoedelijk de voorziene 
budgetten voor 2017-2018-2019 met één of twee jaar dienen vervroegd te worden gezien de 
resultaten van de RES studie en de druk op de N70, hetgeen snel een oplossing verwacht. 
 
Op heden kan gesteld worden dat de zone Sint-Niklaas- Beveren, gezien concrete vraag 
vanuit Sint-Niklaas en afbakeningsproces kleinstedelijk gebied Beveren, zijnde uitvoering van 
PRS, als testcase, pilootproject kan gezien worden. Bij de Vlaamse overheid is een aanvraag 
ingediend tot strategisch project N70 voor heel de zone tussen Gent en Antwerpen. Doch de 
toekenning van de budgetten aan de diverse ingediende strategische projecten is nog niet 
gebeurd. 
 
 
Tussenkomst Jo De Cuyper 
Lage vastleggingsgraad gebudgetteerde middelen voor fietsmobiliteit, onbenut blijven, 
redenen, prioriteiten, proactieve aanpak? 
 
Antwoord gedeputeerde Peter Hertog 
De realisatie van de lange afstandsfietspaden is sterk afhankelijk van de verwerving van de 
noodzakelijke gronden om het fietspad te realiseren en de timing daarvan is moeilijk 
voorspelbaar. 
 
Tot voor een paar jaar lieten we de verwervingsprocedures volledig over aan de gemeenten, 
wat vaak zorgde voor vertraging. Door het afsluiten van een samenwerkingsovereenkomst 
kunnen de gemeenten deze taak overlaten aan de provincie wanneer ze dat willen. De 
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gemeente moet dan enkel zijn handtekening zetten onder een aankoop- of huurovereenkomst 
en bereid zijn het vastgelegde bedrag te betalen. Voor de 10 fietssnelwegen die we willen 
realiseren, zijn we wel bereid om zelf deze kosten te dragen. 
 
Door deze manier van werken is er ongetwijfeld een versnelling gekomen in de realisatie van 
de LAF’s en is het voor ons ook gemakkelijker om het budget te plannen. 
 
Toch blijft een mate van onzekerheid inherent aan deze procedures. Bijvoorbeeld omdat een 
historische trambedding in onbruik geraakt is of zelfs overbouwd is (bv. Kaprijke), omdat er 
door de jaren heen spontaan een waardevolle begroeiing is ontstaan (bv.Oosterzele) of omdat 
er een volledig nieuw tracé moet worden gezocht om het LAF door te kunnen trekken. 
 
Een nieuw element is dat Infrabel zoveel mogelijk overwegen probeert te schrappen en dat 
men het schrappen van bepaalde overwegen als voorwaarde stelt om grond ter beschikking te 
stellen voor de realisatie van LAF’s. Vermits we voor heel wat LAF’s afhankelijk zijn van de 
beschikbaarheid van NMBS-gronden, is dit een belangrijk nieuw gegeven, dat er bijvoorbeeld 
toe geleid heeft dat een aantal in 2014 geplande projecten slechts in 2015 zullen kunnen 
worden grealiseerd. Binnenkort hebben we een afspraak met de NMBS om te proberen tot 
goede afspraken te komen, die ons beider bekommernissen verzoenen. 
 
Het spreekt vanzelf dat we, ook gelet op de plannen voor de realisatie van 10 fietssnelwegen, 
onze inspanningen voor de realisatie van kwalitatieve lange afstandsfietspaden onverminderd 
willen verder zetten. We denken er bijvoorbeeld aan om, zoals de provincie Antwerpen, 
samen te werken met privé-organisaties om voor ons projecten uit te voeren zodat geen 
middelen verloren gaan. 
 
 
Tussenkomst Lena Van Boven 
Onderhoud van wandel- en fietspaden, afspraken met betrokken gemeenten 
 
De provincie heeft in het verleden werk gemaakt van nieuwe fietsverbindingen en zal dat ook 
in de toekomst verder doen. Deze fietsroutes werden echter reeds in gebruik genomen en 
verschijnen al op de schoolroutekaarten lang voordat de oplevering van de nieuwe weg is 
gebeurd. Daar de definitieve oplevering meer dan een jaar op zich kan laten wachten, stel ik 
mij de vraag wie er intussen verantwoordelijk is voor de veiligheid en het onderhoud van deze 
paden? De gemeenten moeten pas na de definitieve oplevering instaan voor het onderhoud 
van deze fietsverbindingen. Kunnen de afspraken met de betrokken gemeenten niet 
aangepast worden zodat deze verantwoordelijk zijn voor het onderhoud van zodra de weg in 
gebruik wordt genomen? Het kan toch niet dat een nieuw fietspad al na een jaar overwoekerd 
is met onkruid en dat er ondertussen reeds schandalig veel sluikstort ligt. Andere en betere 
afspraken kunnen dat voorkomen. 
 
Antwoord gedeputeerde Peter Hertog 
In de samenwerkingsovereenkomst die met de gemeenten wordt afgesloten bij de aanleg van 
een lange afstandsfietspad, worden duidelijke afspraken gemaakt over het onderhoud. Ik 
verwijs daarbij naar volgende artikels: 
- Art. 4.14: De gemeente verklaart zich akkoord om vanaf de voorlopige oplevering van de 
 werken het beheer en het onderhoud van de aangelegde infrastructuur te hare laste te 
 nemen. 
- Art. 4.15: De gemeente engageert zich om bij de definitieve oplevering het fietspad in 
 eigendom over te nemen in de staat zoals het zich bevindt en dit zonder bijkomende 
 voorwaarden. 
 
De situatie is dus helder: vanaf de voorlopige oplevering – en niet vanaf de definitieve 
oplevering, die meestal 2 jaar op zich laat wachten – is de gemeente verantwoordelijk voor het 
beheer en het onderhoud van het fietspad. De definitieve oplevering is enkel van betekenis 
voor de effectieve eigendomsoverdracht van het fietspad. 
 
Problemen als sluikstorten en het onvoldoende maaien van de bermen moeten dus op 
gemeentelijk vlak worden opgelost. Wanneer wij daarvan als provincie kennis nemen of zelf 
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vaststellingen doen, dan maken we die ook over aan de betrokken gemeente(n). Misschien 
dat we deze aanpak wat moeten verstrengen en verfijnen voor de tien prioritaire 
fietssnelwegen, maar dat zullen we het komende jaar moeten bekijken. 
 
 
Tussenkomst Goedele De Cock 
Sas Dender ter hoogte van Denderbelle en Dendermonde vs. oversteekplaats voor fietsers en 
voetgangers (zwakke weggebruikers), motie t.a.v. Vlaamse Regering? 
 
Antwoord gedeputeerde Peter Hertog 
 
Het klopt dat de oversteek van de Dender ter hoogte van het sas van Denderbelle een 
belangrijke schakel is in het fietsroutenetwerk. Het sas maakt deel uit van de bovenlokale 
functionele fietsroute die de kernen van Oudegem en Denderbelle met elkaar verbindt. Ter 
hoogte van het sas kruist deze route bovendien het lange afstandsfietspad langs de Dender 
tussen Dendermonde en Aalst, zodat het sas in Denderbelle functioneert als de “op- en afrit 
Denderbelle” van dit LAF. 
 
Net als u konden we in de pers vernemen dat de NV Waterwegen en Zeekanaal plannen heeft 
voor de verruiming van het sluizencomplex en dat daarin geen oversteekmogelijkheid zou zijn 
voor de voetgangers en de fietsers. En uit een antwoord op een parlementaire vraag blijkt dat 
de bevoegde Vlaamse minister dit standpunt van zijn administratie steunt. Men verwijst daarbij 
naar de doortrekking van de N41 en naar de bouw van een nieuwe brug over de Dender als 
alternatief voor het sas. 
 
Het is niet aan de provincie om zich uit te spreken over de intenties van het Gewest om de 
sluis te vernieuwen. Het is wel onze rol om aandacht te vragen voor de situatie van de 
voetgangers en de fietsers en om goede oplossingen te zoeken. Een valabel alternatief voor 
de passage over de sluis is er momenteel niet: de dichtstbijzijnde bruggen over de Dender 
bevinden zich op ongeveer twee kilometer ten noorden en ten zuiden van het sas. En dat de 
N41 er nog lang niet ligt, hoef ik aan de raadsleden niet duidelijk te maken. 
 
Ik zal dan ook aan de dienst mobiliteit opdracht geven om over de problematiek van het sas in 
Denderbelle contact te nemen met de mensen van W&Z én van de Administratie Wegen en 
Verkeer van het Vlaams Gewest, die samen met ons verantwoordelijk is voor het uittekenen 
van het bovenlokaal functioneel fietsnetwerk. Het lijkt me ook logisch dat de gemeenten 
Lebbeke en Dendermonde betrokken zouden worden bij een eventueel gesprek over de 
toekomstige oversteekmogelijkheden ter hoogte van Denderbelle Sas. 
 
 

6. MILIEUBEHEER, NATUUREDUCATIE, ENERGIE, INTEGRAAL WATERBELEID 
 
 
Tussenkomst Riet Gillis 
Algemene tussenkomst, visie en investeringen natuurbeleid, werkingsvelden Regionale 
Landschappen en Bosgroepen, Klimaatneutraalplan tegen 2050 e.a. 
 
Antwoord door gedeputeerde Jozef Dauwe m.b.t. natuur 
De provincie stelt als visie om de bestaande 3 regionale landschappen geleidelijk aan te laten 
uitbreiden. Zo zijn recent de steden St Niklaas en Aalst toegetreden tot het regionaal 
landschap Schelde Durme en zou Evergem wellicht aansluiten bij het RL Meetjesland. 
 
Er leeft echter de vrees vanwege de aangesloten gemeenten dat de middelen op die manier 
worden verdund zodat de werking wordt afgeremd. Er is echter wel een draagvlak om in de 
toekomst nog een vierde Regionaal landschap (met name in het Waasland) uit te bouwen 
zodat uiteindelijk een gebiedsdekkend resultaat wordt bereikt doch momenteel ontbreken 
hiervoor de nodige financiële middelen. 
 
In verband met de ondersteuning van de terreinbeherende natuurverenigingen (Natuurpunt en 
vzw Durme) dient gesteld dat soortenbeschermingsprojecten binnen de werkingsgebieden 



  DEBATTEN 

Provincieraad van 15 december 2014  21 

van de 3 regionale landschappen en de bosgroepen (provinciegebiedsdekkend) wel degelijk 
in aanmerking komen voor financiële ondersteuning . Het is de bedoeling dat de RL'en en 
BG'en via soortenbeschermingsprogramma's op basis van het rapport "Provinciale prioritaire 
soorten en biotopen" wel degelijk overleg plegen met ondermeer de natuurverenigingen 
teneinde op een efficiënte manier tot gerichte uitvoeringsprojecten te komen. Er zijn 
momenteel inderdaad hiaten in de niet bossfeer buiten de werkingsgebieden van de RL'en 
doch dit is van uitdovende aard naarmate de RL'en gebiedsdekkend worden. 
 
Inzake het verwerven van natuurgebied door de provincie kan worden gesteld dat in het kader 
van het provinciale natuurbeleid er gestreefd wordt naar een uitbreiding van de voor naamste 
provinciale natuurgebieden/domeinen (Het Leen, Kloosterbos, Gentbos,….). Ook in het kader 
van de projecten Gestroomlijnd Landschap kunnen percelen worden verworven in functie van 
natuurverbinding.  Elk jaar worden zo op basis van opportuniteiten en spontane aanbiedingen 
percelen natuurgebied aangekocht. 
In het kader van de meerjarenplanning is er nu een investeringsenveloppe van 
150 000 EUR/jaar. Vroeger gingen niet bestede kredieten verloren, vanaf nu worden niet 
bestede middelen bij volgend budgetjaar gerekend. Dit biedt wel wat mogelijkheden voor het 
meerjarenprogramma 2014-19. 
De oppervlakte aangekocht natuurgebied varieert echter sterk van jaar tot jaar. 
Voor dit jaar noteren we: 
- 2.4 ha bos en weiland te Meldert in het kader van het project Gestroomlijnd landschap 
Molenbeek/Graadbeek. 
- ca 5 ha bos en weiland te Wachtebeke (uitbreiding van het  Kloosterbos) 
- diverse oeverstroken in de Merelbeekse scheldemeersen in het kader van het 
natuurinrichtingsproject  Melsenbeek, samen ca 0.5 ha. 
 
Antwoord door gedeputeerde Jozef Dauwe m.b.t. duurzaam wonen en bouwen 
Op 8 maart 2013 werd de milieuadvieswinkel als externe dienstverlener aangesteld  voor 
adviesverlening aan derden en inhoudelijke ondersteuning voor het Steunpunt Duurzaam 
Wonen en Bouwen. Zij staat ondermeer in voor het verstrekken van duurzaam bouwadvies op 
maat aan particuliere (ver)bouwers. De uiteindelijke doelstelling is om het bouwadvies gratis 
te kunnen aanbieden aan alle Oost-Vlamingen. Om dit te realiseren heeft de provincie beslist 
om de helft van het bouwadvies te betalen voor alle Oost-Vlamingen. Om het volledig gratis 
aan te beiden hebben alle gemeenten het aanbod gehad om de andere helft te betalen. Op dit 
moment zijn er 53 (t.o.v. 48 gemeenten vorige projectjaar) van de 65 gemeenten die het 
bouwadvies gratis aanbieden. 
Er werden verschillende nieuwe communicatiemiddelen aangemaakt om het duurzaam 
bouwadvies bekend te maken. 
In Oost-Vlaanderen wordt sterk ingezet op de verdere uitrol van de campagne 'Uw 
droomhuis? Begin met bouwadvies'. Om deze campagne lokaal te verankeren werd er 
samengewerkt met de Oost-Vlaamse gemeenten/steden. Maar eveneens werd de campagne 
verstuurd naar de Oost-Vlaamse notarissen, architecten, doe het zelf zaken, OCMW's,  …In 
2014 werd de nieuwe publieksgerichte website 'www.bouwwijs.be' gelanceerd. Er werd een 
promofilmpje gemaakt over het duurzaam bouwadvies. Er wordt ook  extra  
bouwadviesaangeboden op de jaarlijkse bisbeurs 
Het  Oost-Vlaamse Steunpunt Duurzaam Wonen en Bouwen begeleidt ook  jaarlijks zo'n 5 tal 
gemeentelijke projecten op vlak van duurzaamheid. De projecten kunnen zeer verschillend 
van aard zijn: zowel nieuwbouw- als renovatieprojecten komen in aanmerking, maar ook 
stedenbouwkundige projecten zoals masterplannen, beeldkwaliteitsplannen, 
inrichtingsplannen,verkavelingen of ruimtelijke uitvoeringsplannen kunnen worden ingediend. 
 
Antwoord door gedeputeerde Jozef Dauwe m.b.t. vergunningsverlenging 
De deputatie treedt in vergunningsdossiers onder meer op als beroepsinstantie. Het zonder 
meer volgen van het advies of de beslissing van het college van burgemeester en schepenen 
in eerste aanleg bij het uitoefenen van de haar toegewezen bevoegdheid zou die bevoegdheid 
als beroepsinstantie uithollen, ja zelfs zinledig maken. 
Het zelfde kan gezegd worden voor het afwijken van de adviezen van de ambtenaren : hier is 
het niet de ambtenaar die als vergunningverlenende overheid aangeduid is maar de deputatie. 
Dat er in bepaalde materies, waarin opportuniteitsafwegingen een belangrijke rol spelen, af en 
toe een verschil in mening bestaat tussen de ambtenaar en de deputatie is correct, maar dit 
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illustreert juist mee dat de deputatie die ambtenaar vrij laat zijn of haar rol naar eer en 
geweten in te vullen, zonder deze daarbij haar visie op te dringen. 
 
Antwoord door gedeputeerde Jozef Dauwe m.b.t. klimaat 
Het provinciaal klimaatplan is in volle opmaak. In het plan zijn, zoals u vermeldt, vijf 
transitiepaden opgenomen: 
- Naar een zelfvoorzienende provincie op het vlak van energie; 
- Naar duurzame mobiliteit en slimme netwerken; 
- Naar leefbare steden en gemeenten; 
- Naar een toekomstgerichte en circulaire economie; 
- Naar een klimaatbestendige blauw-groene dooradering; 
 
Per transitiepad worden mogelijke maatregelen uitgewerkt. Ze zullen de uitstoot van 
broeikasgassen terugdringen (mitigatie) en de klimaatgevolgen zo goed mogelijk opvangen 
(adaptatie) b.v. door het aanleggen van bufferbekkens om overstromingen te vermijden, door 
het aanleggen van natuurverbindingen, door het voorkomen van hittestress in steden, …. 
 
De opmaak van een dergelijk klimaatplan is een zeer intensief proces. Om provinciale 
diensten te overtuigen en te betrekken is veel overleg nodig. Dit geldt ook voor het aftoetsen 
van de ideëen van het plan met externen via een reeks van klimaatlabo's 
 
Na deze aftoetsing is een volgende stap te kijken welke maatregelen prioritair zijn. Dit gebeurt 
op basis van een aantal criteria o.a. impact op de CO2 uitstoot, kostenefficiëntie, nodig 
personeel en middelen, zichtbaarheid van de provincie, …. Een deel van deze maatregelen is 
niet nieuw en zitten reeds vervat in het budget 2015 van de verschillende directies. Een deel 
van de maatregelen is dat wel en kunnen al dan niet gerealiseerd worden met bestaande 
budgetten. Hiervoor zal moeten gezocht worden naar extra financiering (bv. via europese 
middelen, extra inkomsten, ….). De voorziene extra budgetten van 16.000 EUR worden 
ingezet voor de opmaak en uitwerking van het communicatieplan rond klimaat. Dit is 
belangrijk om de klimaatambitie van de provincie kenbaar te maken, mensen bewust te 
maken en aan te zetten tot gedragsverandering. 
 
In het voorjaar van 2015 wordt het klimaatplan voorgelegd aan de deputatie en de PR. Er zal 
dan beslist worden op welke acties zal worden ingezet om de klimaatambitie van de provincie 
waar te maken. 
 
Samenwerking 
Om de ambitieuze doelstelling rond klimaatneutraliteit te halen zal de Provincie nauw 
samenwerken met steden en gemeenten, de Oost-Vlaamse gezinnen en bedrijven, met de 
bouw- en energiesector, met landbouwers en natuurverenigingen,… 
 
Gemeente en steden zijn een zeer belangrijke partner. Zo worden momenteel in opdracht van 
de provincie 2 energieactieplannen uitgewerkt voor de gemeenten Aalter en Maldegem. In 
2015 gaan we hier mee verder o.a.met de uitwerking van een regionale visie en strategie  
voor de Wase gemeenten ism de intercommunale Interwaas (vandaar de nominatieve 
subsidie van 33.875 EUR) en met de opmaak van energieactieplannen voor een aantal 
geïnteresseerde gemeenten. De nodige budgetten zijn hiervoor voorzien. 
 
De opmaak van deze plannen wordt van dichtbij opgevolgd door de provincie. Voor wat betreft 
de Wase gemeenten zal de projectcoördinator halftijds gehuisvest worden bij de provincie en 
halftijds bij Interwaas. 
 
 
Tussenkomst Phaedra Van Keymolen 
Oost-Vlaanderen klimaatneutraal in 2050, plan, acties op korte termijn? 
 
Antwoord door gedeputeerde Alexander Vercamer op de bovenstaande tussenkomsten van 
Riet Gillis en Phaedra Van Keymolen voor wat betreft het aandeel landbouw in Oost-
Vlaanderen klimaatneutraal 
Dienst Landbouw & Platteland participeert in de provinciale klimaatwerkgroep en bij de 
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opmaak van dit klimaatplan en bijhorend klimaatactieplan. Binnen het Meerjarenplan 2014-
2019 kunnen verschillende actieplannen van dienst Landbouw & Platteland bijdragen aan de 
doelstellingen van de 5 transitiepaden van het klimaatplan. 
 
Niet alleen via het actieplan 'klimaat- en energiedoelstellingen mee realiseren door stimuleren 
van goede voorbeelden in de land- en tuinbouw' kunnen op korte termijn acties genomen 
worden, maar ook vanuit de actieplannen: 
- 'biodiversiteit met positief effect op land- en tuinbouw verhogen', 
- 'Integraal waterbeheer op land- en tuinbouwbedrijven promoten', 
- 'innovatie & onderzoek stimuleren …', 
- 'een provinciaal beleidsplan voor duurzaam lokaal voedsel uitwerken en uitvoeren'. 
 
Tussenkomst Geert De Roo 
Financiering van de Regionale Landschappen, draagbare meerkost? 
 
Antwoord gedeputeerde Jozef Dauwe 
De samenwerkingsovereenkomsten tussen de Provincie en de Regionale Landschappen zijn 
ondertekend. Ondanks eerdere besparingsoperaties van de Vlaamse overheid bij de 
overdracht van ondersteunende middelen, is de Provincie er in geslaagd om deze 
organisaties tenminste op eenzelfde niveau als voorheen te ondersteunen. Voor de 
begrotingsjaren 2014 en 2015 wordt deze financiële ondersteuning nadrukkelijk verankerd. 
Het betreft hier: 
1) ondersteuning van de basiswerking van de Regionale landschappen 
2) projectsubsidies inzake: 
    a) soortenbescherming 
    b) gestroomlijnd landschap 
    c) onroerend erfgoed (algemene landschapszorg) 
    d) instandhoudingsdoelstellingen, groen in de stad, toegankelijjkheid van domeinen  
(Vlaamse beleidsdoelstellingen) 
    e) natuur- en milieueducatie 
     f) trage wegen 
 
3) het dragen van de loonkosten van de coördinatoren 
 
Ondertussen zijn er de u bekende, onverwachte nieuwe wendingen inzake de financiering van 
de provincies, in principe vanaf 2016. In haar beslissing met betrekking tot de 
samenwerkingsovereenkomsten met de Regionale Landschappen is de deputatie hierdoor 
gedwongen geweest om de garantie op de financiering zoals hierboven geschetst, 
uitdrukkelijk te beperken tot de begrotingsjaren 2014 en 2015. 
 
Zoals u weet worden de financieringsmechanismen tussen de Vlaamse overheid en de 
Provincies compleet gewijzigd. Dit creëert een totaal onverwacht, nieuw en sterk gewijzigd 
budgettair kader dat de Vlaamse overheid vanaf 2016 aan de Provincies heeft opgelegd. 
 
Deze nieuwe configuratie heeft tot gevolg dat de oorspronkelijk goedgekeurde 
meerjarenplanning annex meerjarenbegroting van de Provincies drastisch zal moeten worden 
herzien. Het is in deze fase onmogelijk te voorspellen wat deze herziening tot gevolg zal 
hebben op de financiering van de Regionale Landschappen. Dat zal afhangen van de 
beleidskeuzes en beleidsintenties van de Deputatie en van de Provincieraad voor de 
toekomst, met name vanaf 2016. 
 
 
Tussenkomst Jeroen Lemaitre 
Schrapping van 2 subsidies in dit domein, waarom deze? 
 
Antwoord gedeputeerde Jozef Dauwe 
Als gevolg van het schrappen van het Provinciefonds werd een lineaire besparing 
doorgevoerd van 1% op de werkingskosten en 2% op de personeelskosten. Ook werden een 
aantal subsidies geschrapt bij wijze van signaalfunctie. Dit is het geval voor de subsidie aan 
VOKA ter ondersteuning van het milieucharter. 
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De subsidie voor het onthaal door de erkende terreinbeherende verenigingen, ( Natuurpunt 
vzw en vzw Durme,) werd in de begroting van 2015 geschrapt. Het witboek stelt dat, inzake 
natuur- en milieueducatie bij de provincies, verantwoordelijk is voor de organisatorische en 
uitvoerende taken. Om deze taken op een degelijke én herkenbare wijze te kunnen uitvoeren 
is er voor geopteerd om de NME meer in eigen regie te doen en te investeren in bijkomende 
centra. Dit gebeurt in de eerste plaats met Bastion VIII te Dendermonde, dat werd 
overgenomen van het Vlaamse ANB. Daarom werden deze middelen als dus danig 
geheroriënteerd. 
 
 
Tussenkomst Jo De Cuyper 
Ontwikkeling randstedelijk bosgebied Sint-Niklaas, opportuniteiten en opstarten PRUP Z-
vormige bosstructuur? 
 
Antwoord gedeputeerde Jozef Dauwe 
Er is een prup z –vormige bosstructuur opgestart (plenaire vergadering komende vrijdag) in 
het kader van de reconversie verblijfsrecreatie. 
Het betreft een zone tussen de N70 en Stuurstraat  - Jagersdreef centraal gelegen tussen 
recreatiedomein De Ster en Westakkers. 
Het betreft evenwel geen overkoepelend RUP voor heel de z-vormige bosstructuur, zij op 
grondgebied Sint-Niklaas, zij de hele z-vormige bosstructuur in Oost-Vlaanderen. 
 
Dit domein wordt vanaf 1 januari 2015 een volwaardig provinciaal domein. Bij de overname 
wordt ook het bestaande Uitgebreid Bosbeheerplan en de daarin vermelde 
beheermaatregelen voor De Ster mee overgenomen, zoals overigens voorzien in het 
Bosdecreet. De directie Sport en Recreatiedomeinen zal vanaf de overnamedatum instaan 
voor de verdere uitvoering van dit bosbeheerplan in het domein. Dit zal gebeuren volgens de 
Criteria Duurzaam Bosbeheer en in nauw overleg met het ANB, zoals dat nu ook gebeurt  in 
alle bosgebieden van de provinciale domeinen. 
 
Tussenkomst Geert De Roo 
Overname van het onderhoud van de waterlopen van de gemeenten, te verwachten 
uitbreidingen, fusie Polders en Wateringen? 
 
Antwoord gedeputeerde Peter Hertog 
 
Overdracht van de gemeentelijke waterlopen 
De wet van de onbevaarbare waterlopen werd aangepast om de overdracht van waterlopen 
van 3de categorie naar 2de categorie blijvend mogelijk te maken. Zo'n overdracht vereist een 
akkoord van de huidige en de toekomstige waterloopbeheerder én een goedkeuring door de 
Vlaamse Regering. 
 
De kans bestaat inderdaad dat een aantal gemeenten die tot nu toe niet wensten over te 
dragen, dit eventueel later wel zouden willen doen. Indien er vragen in die richting zouden zijn, 
zullen zij aan de Provincieraad worden voorgelegd en vervolgens aan de Vlaamse Regering. 
 
Indien de nieuwe vragen voor herklassering slechts betrekking hebben op een gering aantal 
kilometers waterlopen, kan het later beheer ervan door ons bestuur binnen de bestaande 
kredieten. Indien echter vele tientallen kilometers bijklassering worden gevraagd, zal een 
evenredige uitbreiding van de onderhouds- en investeringskredieten noodzakelijk zijn. Wellicht 
zal deze overweging een belangrijke invloed hebben op het al dan niet akkoord gaan van de 
Provincieraad met de gevraagde overdracht. 
 
Daarnaast volgt binnenkort de klassering van een aantal niet- en oud-geklasseerde 
waterlopen naar geklasseerde waterlopen. Daardoor zal er ongeveer 150 km waterloop 
bijkomend in 2de categorie gerangschikt worden. Het openbaar onderzoek voor deze fase start 
in een aantal gemeenten in januari 2015. De middelen hiervoor zijn voorzien in het budget. 
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Fusies van polders en wateringen 
De bevoegdheid m.b.t. fusies van polders en wateringen ligt bij de Vlaamse Regering. In haar 
regeerakkoord is daarover het volgende opgenomen: 'In overleg met de plaatselijke 
betrokkenen gaan we door met het afschaffen en het samenvoegen van polders en 
wateringen om versnippering tegen te gaan en te komen tot minder maar meer slagvaardige 
besturen die gebaseerd zijn op de hydrografische bekkens. Waar zinvol ondersteunen we de 
oprichting van nieuwe polders of wateringen.' 
 
In de beleidsnota van de bevoegde minister is daarover echter niets terug te vinden. 
 
Een drietal jaren geleden heeft ons bestuur ook het initiatief genomen om de fusieoperatie van 
de polders in het Krekenland (Assenede, Sint-Laureins, Kaprijke,…) op te starten. Toen het 
dossier op de tafel van de minister belandde, viel het proces echter stil. Vooraleer provinciale 
ambtenaren opnieuw inspanningen leveren voor het begeleiden van dergelijke dossiers zou 
het wenselijk zijn dat de minister eerst het signaal geeft dat zij wel degelijk de intentie heeft 
om over te gaan tot verdere herstructurering van deze besturen. 
 
 
Tussenkomst voorbehouden door Annemie Demuyt, gehouden door An Vervliet 
Ruimen van beken, voldoende budget? 
 
Door de overname van de waterlopen van steden en gemeenten zal er heel wat meer moeten 
onderhouden en geruimd worden dan de voorbije jaren. De criteria op basis van welke eerst 
geruimd wordt kennen we ondertussen (overstromingsgevaar, geen gevaar voor nieuwe 
vervuiling). Echter, is hier wel voldoende budget voor voorzien ? 
 
Antwoord gedeputeerde Peter Hertog 
Het aantal km waterlopen in ons beheer is door de herinschaling zowat verdubbeld. Ook de 
budgetten voor zowel het gewone onderhoud van de onbevaarbare waterlopen van 2de 
categorie als voor het saneren van verontreinigde waterbodems, zullen vanaf 2015 evenredig 
toenemen indien het hier voorgestelde budget door de Raad wordt goedgekeurd. 
 
Bij het opmaken van het budget zijn we er dus van uitgegaan dat de nieuwe 2de categorie 
waterlopen (vroegere 3de cat) evenveel zullen kosten als de oorspronkelijke waterlopen van 
2de categorie. Het blijkt wel dat in sommige gemeenten aan het beheer van hun waterlopen in 
het verleden weinig aandacht werd besteed. Deze heringeschaalde waterlopen zullen dan 
wellicht meer kosten dan het geschatte gemiddelde. Daartegenover staat dat een aantal 
andere waterlopen van 3de categorie weinig onderhoud behoeven omdat ze bovenlopen zijn. 
Grondig onderhoud daarin is niet altijd aangewezen, omdat dit de waterafvoer naar afwaarts 
gelegen bewoonde gebieden versnelt. 
 
Globaal genomen ga ik er daarom vanuit dat de voorgestelde kredieten zullen volstaan voor 
een adequaat beheer van ons nieuw patrimonium. 
 
 
Tussenkomst An Vervliet 
Bestrijden van wateroverlast door de aanleg/bouw van waterbeheersingsinstrumenten, waar, 
initiatiefnemer, prioriteiten? 
 
Onder de investeringsenveloppen voor milieubeheer, natuureducatie, energie en integraal 
waterbeleid is er budget voorzien voor het bestrijden van wateroverlast door het aanleggen of 
bouwen van diverse waterbeheersingsinstrumenten. In dit verband volgende vragen: Waar 
zijn deze gepland? Wie is de initiatiefnemer? Hoe worden de prioriteiten bepaald? 
 
Antwoord gedeputeerde Peter Hertog 
 
Hoe worden de prioriteiten bepaald ? 
De prioritering voor het uitvoeren van maatregelen tegen wateroverlast wordt uiteraard in 
eerste instantie gestuurd door de mate waarin de problemen al dan niet dringend moeten 
worden opgelost. Sommige knelpunten kunnen echter met een eenvoudige ingreep en dus 
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snel worden opgelost, andere vergen complexere oplossingen waarvan de studie, het 
ontwerp, de grondverwerving en het vergunningsproces veel tijd in beslag nemen. 
 
Het op voorhand programmeren van een bepaald investeringswerk in een bepaald budgetjaar 
is dus niet zo eenvoudig, want afhankelijk van het aanbestedingsklaar zijn van het ontwerp, 
het afronden van de grondverwervingen, het verkrijgen van een stedenbouwkundige 
vergunning (vaak pas na opmaken van een RUP en/of opstellen van een MER). 
 
Waar zijn deze gepland ? 
De kredieten onder het actienummer 2015140230 van het budget 2015 bedragen 
2 197 689 EUR. 
 
In 2015 zullen alvast volgende werken uitvoeringsklaar zijn : 
- bouw van een pompgemaal met stuw op de Rosdambeek (samen met WenZ) – raming 
 provinciaal aandeel : 1 500 000 EUR. 
- aanleg van een bufferbekken op de Broekbeek te Lierde – raming : 110 000 EUR 
- herstel van de historische monding van de Nuchterrijte te Geraardsbergen – raming : 
 85 000 EUR 
 
Uiteraard zullen de effectieve aanbestedingsprijzen van deze ramingen verschillen. 
 
Hieraan zullen nog een aantal projecten op de heringeschaalde waterlopen van de 
gemeenten worden toegevoegd in de loop van 2015. De problemen met deze waterlopen zijn 
nog niet allemaal gekend bij onze dienst Integraal Waterbeleid. Uit de aan gang zijnde 
gesprekken met de gemeenten zal blijken voor welke problemen dringend een oplossing moet 
worden gezocht, en of die nog in 2015 kan worden gerealiseerd. 
 
Wie is de initiatiefnemer ? 
In alle dossiers is het provinciebestuur Oost-Vlaanderen de initiatiefnemer. Alleen voor de 
bouw van het pompgemaal met stuw op de Rosdambeek is de nv Waterwegen en Zeekanaal 
partner, zowel wat het ontwerp als de uitvoering en financiering betreft. 
 
 
Tussenkomst An Vervliet 
RUP's opmaken voor overstromingsgevoelige gebieden, waar, initiatiefnemer, prioriteiten? 
 
Antwoord gedeputeerde Geert Versnick 
Het initiatief om over te gaan tot de opmaak van een RUP voor een overstromingsgevoelig 
gebied ligt bij de deputatie. 
De prioriteiten worden bepaald door een combinatie van elementen waaronder de aanduiding 
van de signaalgebieden (overstroombare gebieden met nog niet ingevulde harde 
bestemmingen) en de taakstellingen daarbij (vanuit Vlaanderen), elementen vanuit het 
waterbeheer (bv vanuit de aanleg van wachtbekkens op provinciale waterlopen, en 
opportuniteiten bv vanwege een samenhang met andere planprocessen (bv verblijfsrecreatie 
in Zwalm). 
 
Voor 2015 wordt in samenwerking met onder andere de Vlaamse Milieumaatschappij en 
Ruimte Vlaanderen initiatief genomen voor een RUP voor de Maarkebeekvallei. 


